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Kaupunginvaltuusto § 1 31.01.2022 

 
Kaupunginvaltuuston kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 
 
Kaupunginvaltuusto 31.01.2022 § 1    
      
 
  

Kuntalain 108 §:n mukaan kaupunginvaltuusto on päätösvaltainen, kun 
vähintään 2/3 valtuutetuista on saapuvilla. 
 
Kokouskutsu esityslistoineen on hallintosäännön 104 §:n mukaisesti 
lähetettävä valtuutetuille, kaupunginhallituksen jäsenille ja 
kaupunginjohtajalle neljä päivää ennen kokousta. 

  
Päätösehdotus Kokouskutsu esityslistoineen on lähetetty valtuutetuille, 

kaupunginhallituksen jäsenille ja kaupunginjohtajalle 
27.1.2022. Kokouksesta on samana päivänä tiedotettu 
kaupungin verkkosivuilla.  Lisäksi kokouksesta on 
kaupunginhallituksen 23.8.2021 tekemän päätöksen 
mukaisesti annettu yleisesti tieto Rannikkoseudussa 
21.1.2022 ja Turun Seutusanomissa 20.1.2022. Kokous 
todetaan laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
Päätös Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. Läsnä 43 

valtuutettua. Lisäksi kaupunginhallituksen 1. 
varapuheenjohtaja Matti Naavasalo, kaupunginjohtaja Laura 
Leppänen ja hallintojohtaja Riitta Luotio olivat läsnä 
kokouksessa. 
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Kaupunginvaltuusto § 2 31.01.2022 

 
Kaupunginvaltuuston pöytäkirjantarkastajien valinta 
 
Kaupunginvaltuusto 31.01.2022 § 2    
      
 
 

Hallintosäännön 164 §:ssä todetaan, että kaupunginvaltuuston pöytäkirja 
tarkastetaan toimielimen päättämällä tavalla.  
 
Kaupunginvaltuusto päättää kokouksessaan, että pöytäkirja tarkastetaan 
kokousta seuraavana maanantaina klo 15.00 hallintojohtajan virka-
huoneessa kaupungintalolla.  
 

Päätösehdotus Pöytäkirja tarkastetaan 7.2.2022 klo 15 hallintojohtajan 
virkahuoneessa. Pöytäkirjantarkastajiksi valitaan Sirpa 
Hagsberg ja Jari-Antti Hörkkö. 

 
Päätös Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Sirpa Hagsberg ja Jari-Antti 

Hörkkö. 
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Kaupunginhallitus § 28 24.01.2022 
Kaupunginvaltuusto § 3 31.01.2022 

 

Kaupunginvaltuuston kokouksista ilmoittaminen 
 
Kaupunginhallitus 24.01.2022 § 28      
     
 
 
 
 
Valmistelija hallintojohtaja Riitta Luotio: 

 
Kaupunginvaltuusto on 23.8.2021 §  81 päättänyt kaupunginvaltuuston 
loppuvuoden 2021 kokousajoista  sekä kokouksista ilmoittamisesta. 
Valtuuston päätöksen mukaan ”Kokousten ajasta ja paikasta annetaan 
tieto kaupunginhallituksen erikseen päättämässä sanomalehdessä. 
Sanomalehdessä julkaistavassa ilmoituksessa mainitaan, että luettelo 
kokouksessa käsiteltävistä asioista on nähtävänä kaupungin sähköisellä 
ilmoitustaululla ja kotisivuilla yleisessä tietoverkossa.” 
 
Kaupunginhallitus on 30.8.2021 § 329 päättänyt, ettei kaupunki määrittele 
ns. ”virallista” ilmoituslehteä. Kaupungin ilmoitukset saatetaan tiedoksi 
julkaisemalla ne kuntalain mukaisesti yleisessä tietoverkossa kaupungin 
verkkosivuilla. Mahdollisuuksien mukaan ilmoituksia julkaistaan Nasta-
lehdessä ja saaristotiedotteessa. Lehti-ilmoittelun tarve harkitaan 
tapauskohtaisesti ilmoituksen laadun ja kohderyhmän mukaan.   
 
Samassa yhteydessä hallitus on kuitenkin päättänyt, että ilmoitus 
valtuuston kokousajasta ja paikasta sekä tieto pöytäkirjan nähtävillä 
pitämisestä julkaistaan Rannikkoseudussa ja Turun Seutusanomissa 
viimeksi mainitun lehden ilmestymispäivän sen salliessa.  
 
Oheismateriaali: 
- kaupunginvaltuuston pöytäkirjanote 23.8.2021 § 81 
- kaupunginhallituksen pöytäkirjanote 30.8.2021 § 329 
 
Lehtien ilmestymispäivät ja paperipainosten ilmestymistiheyden 
harventumisesta johtuen kokouskutsua koskeva aineisto tulee toisinaan 
toimittaa toimituksille  2-3 viikkoa ennen kaupunginvaltuuston kokousta. 
Pandemia-aikana lehti-ilmoituskäytäntö aiheuttaa ongelmia, sillä 
kokouksen paikka tai toteuttamistapa sekä  yleisöjulkisuuden toteuttaminen 
saattavat muuttua nopeallakin aikataululla ilmoitusaineiston jättämisen  ja 
lehden ilmestymisen jälkeen. 
 
Mikäli lehti-ilmoittelua jatketaan, ilmoitustekstiä tulee supistaa ja viitata 
verkkosivuilla viikkoa ennen kokousta julkaistavan kokouskuulutukseen, 
jossa mainitaan kokous aika, paikka ja kokouksen toteuttamistapa. 
Yleisöjulkisuus on pandemia aikana parasta ilmoittaa toteutettavaksi vain 
kokouksen suoratoiston avulla. Näin lehti-ilmoituksiin ei päädy sellaista 
tietoa, joka kokouksen toteuttamisen osalta voi vielä ennen kokouksen 
toteuttamista muuttua. 
 
Kuntalaki ei velvoita ilmoittamaan valtuuston kokouksista sanomalehdissä. 
Ilmoitus yleisessä tietoverkossa riittää. Kaupungin hallintosääntö  (§ 101) 
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Kaupunginhallitus § 28 24.01.2022 
Kaupunginvaltuusto § 3 31.01.2022 

velvoittaa kaupunkia  ilmoittamaan valtuuston kokouksesta vain kaupungin 
verkkosivuilla. 
 
Valtuuston kokouskutsujen julkaisemisesta aiheutui vuonna 2021 noin 4 
250 euron kustannukset. Yhden kokouksen lehti-ilmoittelukustannukset 
ovat keskimäärin 470 euroa. 
 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että 
valtuuston kokouksista ilmoitetaan jatkossa kuntalain ja 
hallintosäännön mukaisesti yleisessä tietoverkossa ja 
kokouksia koskevasta lehti-ilmoittelusta luovutaan. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
   
 
Kaupunginvaltuusto 31.01.2022 § 3        
961/00.00.02/2021     
 
   
 
 
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus Kaupunginvaltuusto päättää, että valtuuston kokouksista 

ilmoitetaan jatkossa kuntalain ja hallintosäännön mukaisesti 
yleisessä tietoverkossa ja kokouksia koskevasta lehti-
ilmoittelusta luovutaan. 

  
Kaupunginvaltuusto 

 Kaupunginhallituksen esitys hyväksyttiin. 
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Kaupunginvaltuusto § 26 15.03.2021 
Kaupunginhallitus § 118 22.03.2021 
Kaupunginhallitus § 500 20.12.2021 
Kaupunginvaltuusto § 4 31.01.2022 

 

Valtuutettu Saara Seppälän ym. valtuustoaloite kouluväkivaltaa vastaan, lainvastaisiin 
tekoihin puuttumiseksi koulussa 
 
Kaupunginvaltuusto 15.03.2021 § 26     
      
 
 

Valtuutettu Saara Seppälä  luki ja jätti valtuuston kokouksessa seuraavan 
11 valtuutetun allekirjoittaman aloitekirjelmän: 
 

 ”Naantalin pitäisi olla maailman paras kasvupaikka lapselle. Kaikille se ei 
sitä valitettavasti vielä ole. Kiusaaminen on sitkeä ongelma, joka pesii 
edelleen yhteiskunnassamme ja kouluissa. 

 
Meidän on päättäväisesti kamppailtava kiusaamista vastaan, sillä 
pahimmillaan kiusaaminen voi jättää koko elämän mittaisia, syviä vaurioita. 
On muistettava, että kiusaaminen jättää myös kiusaajaan jälkensä. 

 
Kiusaaminen kehittyy, ja siksi myös kiusaamisen ehkäisyn ja 
kiusaamistilanteiden hoitamisen on kehityttävä. Kiusaamisen ehkäisyyn on 
vuosia haettu malleja, joista osa toimii paremmin, osa huonommin. Yhtä 
patenttiratkaisua ei ole, mutta kun toimiva malli löytyy, se kannattaa 
monistaa. 

 
Etelä-Karjalassa on saavutettu hyviä tuloksia uudesta mallista 
lainvastaisiin tekoihin puuttumiseksi. Malli tarkoittaa tiivistettynä sitä, että 
jos alle 15-vuotias lapsi tekee koulussa lainvastaisen teon, asiasta tehdään 
rikosilmoitus. Tekijä ohjataan keskusteluryhmään, jossa on tekijän ja uhrin 
lisäksi mukana keskustelemassa molempien huoltajat, poliisi sekä nuorten 
oikeusedustaja. 

 
Etelä-Karjalassa on laadittu koko maakuntaan yhteinen ohjeistus , jonka 
mukaisesti lainvastaisiin tekoihin puututaan . Ohjeistuksessa on laadittu 
tapauskohtaisia ohjeita eri kiusaamistilanteisiin. Ohjeistuksen ydin on siinä, 
että se tuo yhteiset selkeästi kirjatut ja riittävän vakavat toimintatavat 
kiusaamiseen puuttumiseksi. 

 
Etelä-Karjalan ohjeistus löytyy yksityiskohtaisemmin 
täältä: https://www.lappeenranta .fi/loader.aspx?id=b1edcd6a-2ab0-40cb-
b1da- 102a47f11dae 

 
Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että Naantalissa laaditaan 
yhteistyössä poliisin ja muiden viranomaisten kanssa vastaavanlainen 
ohjeistus, jotta lainvastaiseen toimintaan puuttumiseksi on nykyistä 
selkeämmät ja suoraviivaiset ohjeet sekä yhteiset toimintamallit.” 

 
  
Päätös Valtuustoaloite merkittiin vastaanotetuksi. 
   
 

http://www.lappeenranta.fi/loader.aspx?id=b1edcd6a-2ab0-40cb-b1da-
http://www.lappeenranta.fi/loader.aspx?id=b1edcd6a-2ab0-40cb-b1da-
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Kaupunginvaltuusto § 26 15.03.2021 
Kaupunginhallitus § 118 22.03.2021 
Kaupunginhallitus § 500 20.12.2021 
Kaupunginvaltuusto § 4 31.01.2022 

Kaupunginhallitus 22.03.2021 § 118     
      
 
  
Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen 

sivistyspalvelujen valmisteltavaksi. Aloitteen 
vastuuvalmistelijaksi nimetään sivitystoimenjohtaja Kimmo 
Kuusimäki. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
   
 
Kaupunginhallitus 20.12.2021 § 500      
     
 
 
 
Valmistelija Johtava rehtori Vesa Malin  
 
 

Naantalin perusopetuksessa on otettu käyttöön toukokuussa 2021 uusi 
poliisin laatima alueellinen toimintamalli, jonka mukaisesti lainvastaisiin 
tekoihin puututaan. Ohjeistuksessa on laadittu tapauskohtaisia ohjeita eri 
rikoksiin ja kiusaamistilanteisiin. Ohjeistuksen ydin on siinä, että se tuo 
yhteiset selkeästi kirjatut ja riittävän vakavat toimintatavat kiusaamiseen 
puuttumiseksi.  
 
Tämä toimintamalli on paikallisesti tarkastettu koulujen rehtoreiden sekä 
perhetyön edustajien toimesta. 
 
Oheismateriaali:  
- Toimintamalli rikoksiin ja väkivallantekoihin puuttumiseksi 
 
Koulukiusaamista ehkäistään Naantalin kouluissa KIVA koulu -ohjelman 
toimintamallin periaatteiden mukaisesti. Kaikki koulut ovat mukana tässä 
ohjelmassa. 
 
Koulukiusaamisella tarkoitetaan tahallaan ja toistuvasti aiheutettua pahaa 
mieltä toiselle oppilaalle. Koulukiusaaminen voi ilmetä fyysisenä tai 
henkisenä väkivaltana. 
 
1. Se aikuinen, jolle tieto kiusaamisesta ensin tulee, harkitsee onko 
kyseessä systemaattinen, tiimin puuttumista edellyttävä kiusaaminen. 
2. Jos kiusaaminen ei ole systemaattista ja sitä on (toistaiseksi) tapahtunut 
vain kerran tai pari, luokanvalvoja tai luokanopettaja keskustelee vakavasti 
kiusaamiseen osallistuneiden oppilaiden kanssa ja tekee selväksi, että he 
ovat toimineet tavalla, jota koulussa ei hyväksytä. 
3. Systemaattisen kiusaamisen tunnusmerkit täyttävistä tapauksista 
välitetään tieto KiVa Koulu -tiimille. KiVa Koulu -tiimi järjestää 
jatkokeskustelut. 
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Kaupunginvaltuusto § 26 15.03.2021 
Kaupunginhallitus § 118 22.03.2021 
Kaupunginhallitus § 500 20.12.2021 
Kaupunginvaltuusto § 4 31.01.2022 

KiVa tiimin toimintamalli: 
1) Tapaaminen kiusatun oppilaan kanssa. 
2) Keskustelut kiusaamiseen osallistuneiden oppilaiden kanssa yksitellen 
3) Keskustelu kiusaamiseen osallistuneiden oppilaiden kanssa ryhmänä 
4) Seurantakeskustelu kiusatun kanssa 
Seurantakeskustelu kiusaamiseen osallistuneiden oppilaiden kanssa. 
Kiusattu voi halutessaan osallistua keskusteluun. 
 
Lietsalan ja Maijamäen koulut ovat myös mukana kaksivuotisessa Turun 
yliopiston Challenge-tutkimuksessa. Tutkimuksen tarkoitus on selvittää, 
millaiset oppilaisiin, perheisiin ja kouluun liittyvät tekijät selittävät sitä, että 
kiusaaminen ei joskus lopu asianmukaisesta puuttumisesta huolimatta 
sekä löytää keinoja näihin ongelmiin. 
 
Naantalissa kouluväkivaltaa, kiusaamista ja lainvastaisia tekoja koulussa 
selvittää koulun opetushenkilöstön apuna 
- Oppilashuollon henkilöstö (koulupsykologi, terveydenhoitaja/koululääkäri 
ja kuraattori) 
- Lastensuojelu ja perhepalvelut 
- Nuorisopalvelut (erityisnuorisotyötekijä ja koulunuorisotyöntekijä) 
- Ankkuri-koulupoliisi 
 
Varhaiskasvatuksella on oma kiusaamisen ennaltaehkäisyn ja puuttumisen 
suunnitelma sekä tasa-arvo, yhdenvertaisuus ja turvataitosuunnitelma, 
jonka puitteissa se toimii.  
 
Oheismateriaali:  
- Naantalin kaupungin varhaiskasvatuksen kiusaamisen ennaltaehkäisyn ja 
puuttumisen suunnitelma 
 
 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 
 
- Kaupunginvaltuusto merkitsee sivistyspalveluiden 
valtuutettu Saara Seppälän ym. aloitteeseen antaman 
selvityksen tiedokseen. 
 
- Valtuutettu Saara Seppälän ym.  aloite merkitään loppuun 
käsitellyksi. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
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Kaupunginvaltuusto § 26 15.03.2021 
Kaupunginhallitus § 118 22.03.2021 
Kaupunginhallitus § 500 20.12.2021 
Kaupunginvaltuusto § 4 31.01.2022 

  
 
Kaupunginvaltuusto 31.01.2022 § 4        
540/00.01.02.03/2021     
 
   
 
 
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee sivistyspalveluiden valtuutettu 

Saara Seppälän ym. aloitteeseen antaman selvityksen 
tiedokseen. 
 
Valtuutettu Saara Seppälän ym. aloite merkitään loppuun 
käsitellyksi. 

  
Kaupunginvaltuusto  Kaupunginhallituksen esitys hyväksyttiin. 
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Kaupunginvaltuusto § 27 15.03.2021 
Kaupunginhallitus § 119 22.03.2021 
Ympäristö- ja 
rakennuslautakunta 

§ 97 08.12.2021 

Kaupunginhallitus § 501 20.12.2021 
Kaupunginvaltuusto § 5 31.01.2022 

 

Valtuutettu Jasper Wileniuksen ym. valtuustoaloite peltojen kipsikäsittelyn 
edistämiseksi 
 
Kaupunginvaltuusto 15.03.2021 § 27     
      
 
 
 Varavaltuutettu Esa Vahtera luki ja jätti valtuuston kokouksessa seuraavan 

valtuutettu Jasper Wileniuksen tekemän 12 valtuutetun allekirjoittaman 
aloitekirjelmän: 
 
”Saaristomereen valuu jatkuvasti enemmän ravinteita kuin meri pystyy niitä 
poistamaan. Tämä ylläpitää ja voimistaa rehevöitymistä, joka pahimmillaan 
johtaa meren pohjan ja sen eliöstön kuolemaan. 
Rehevöityminen on seurausta vuosikymmeniä jatkuneesta kuormituksesta. 
Vesistöihin valuvista ravinteista, kuten fosforista ja typestä pääosa on 
peräisin valuma-alueen pelloilta. Kiihtyvän ilmastonmuutoksen aiheuttamat 
säävaihtelut pahentavat tilannetta entuudestaan. 
 
Naantalissakin jokakesäisenä riesana ovat rehevöitymisen aiheuttamat 
runsaat sinileväkukinnot, jotka rajoittavat melko vähäisiksi ne päivät, jolloin 
rannikkovesissämme pystyy uimaan. Virkistyskäytön lisäksi 
rehevöityminen vaikuttaa myös kalastukseen. Luonnonmaan 
pohjoispuolella avautuva Askaistenlahti on melko matala ja rehevä 
sisäsaariston lahti, jonka veden vaihtuvuus Naantalinsalmen, 
Särkänsalmen ja Merimaskun kirkkosalmen kautta  on vähäistä. Rehevän  
lahden ekologinen tila on luokiteltu tyydyttäväksi, ja rehevöityminen on 
edennyt viimeisten vuosikymmenten aikana. ELY-keskuksen ylläpitämistä 
veden fosfori- ja typpitilastoista Naantalin mittauspisteiltä on nähtävissä, 
että merkittävää muutosta ravinteiden määrässä ei ole tapahtunut 30 
vuoteen Naantalin lähivesillä. Mm. kesäaikainen fosforipitoisuuden nousu 
ja näkösyvyyden pieneneminen Väskin lähistöllä kertovat lahden veden 
laadun heikentyneen. Eniten lahden veden laatuun vaikuttaa Hirvijoen ja 
sen sivujoen Maskunjoen tuoma ravinnekuormitus. Hirvijoki alkaa 
Mynämäen suo- ja metsäalueilta ja virtaa Nousiaisten viljelymaiden halki. 
Jokien valuma-alueilla peltojen osuus on merkittävä ja pääosa 
ravinnekuormituksesta on peräisin maataloudesta. 
 
Suomen ympäristökeskuksen ja Ilmatieteen laitoksen toteuttaman  tuoreen 
Rannikon tila -tutkimuksen mukaan valuma-alueen fosforikuormitus ylittää 
asetetun kuormituskaton lähes kaikilla merialueilla, jos sitä yritetään hillitä 
pelkillä nykytoimenpiteillä. Asetetut tavoitteet on kuitenkin mahdollista 
saavuttaa, jos maatalouden vesiensuojelutoimenpiteitä toteutetaan 
nykyistä laajemmin. Tämä tarkoittaa mm. kipsikäsittelyjen lisäämistä 
pelloilla. Kipsin levittäminen pelloille muuttaa maaperää siten, että se estää 
fosforilla kyllästetyn hedelmällisen pintamaan valumista sateiden mukana 
vesistöihin.  Pilottialueella tehdyn 1,5 vuoden seurannan mukaan kipsi 
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vähensi pelloilta tulevan fosforikuormituksen noin puoleen. Myös hiilen 
huuhtoutuminen väheni merkittävästi. 
 
Itämeren suojelun näkökulmasta peltojen kipsikäsittely on merkittävä 
mahdollisuus. Fosforikuormituksen vähentämisessä se on edullisempi kuin 
yksikään nyt käytössä oleva vesiensuojelukeino, eikä se edellytä 
muutoksia viljelykäytännöissä, vähennä viljelyalaa tai heikennä satoja. 
Hyvä uutinen onkin se, että Varsinais-Suomessa on aloitettu viime vuonna 
ympäristöministeriön rahoittama ja ELY-keskuksen hallinnoima Kipsi-
hanke, jonka tavoitteena  on levittää Saaristomeren valuma-alueen pelloille 
kipsiä 50 000 - 85 000 hehtaarille vuosien 2020 - 2022 aikana. Käynnissä 
olevassa hankkeessa kipsi ja sen levitys on viljelijälle ilmaista, eikä sen 
tilaaminen vaikuta maataloustukiin . Toimintamalli tukeutuu viljelijöiden 
vapaaehtoiseen toimintaan ja haluun osallistua vesiensuojelun 
tehostamiseen . Kipsi levitetään samalla kalustolla kuin kalkki. ELY-
keskuksen keräämä palaute aloituskaudella 2020 osallistuneilta 
maanviljelijöiltä on ollut erittäin positiivista. 
 
Kipsihankkeella on Naantalin kannalta vielä moniulotteisempi merkitys; sen 
lisäksi, että merialueidemme ravinnekuormitusta saadaan välittömästä 
pienennettyä, tulee myös Naantalin sataman kautta laivatusta kipsistä 
tuloja kaupungin omistaman sataman kassaan, ja paikalliset 
kuljetusyritykset työlli styvät aIihankkijaverkostossa.” 
 
Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että Naantalin kaupunki keväällä 
2021 aktiivisesti tiedottaa ja kannustaa kunnan alueen viljelijöitä hakemaan 
ilmaista kipsikäsittelyä Naantalin alueen pelloille. Lisäksi esitämme, että 
Naantali yhteistyössä Maskun viranomaisten, tai Liedon 
maaseutupalveluiden kanssa, (josta Naantalin ja Maskun kunnallinen 
maatalousneuvonta suoritetaan) edistää ja kannustaa Maskun ja muiden 
mahdollisten valuma-alueen kuntien viljelijöitä hakemaan kipsikäsittelyä 
pelloilleen. Vuoden 2021 osalta haku aukeaa huhtikuussa ja jatkuu 
kesäkuun loppuun. 
 
Kipsikäsittelyllä saadaan nopeasti Saaristomeren elvyttäminen käyntiin, 
jonka jälkeen tarvitaan muita toimenpiteitä ravinteiden poistamiseksi 
merestä. Muita ilmeisiä veden laadun parannuskeinoja on biomassan 
poisto merestä, eli esim. järviruo'on hoitopoistot ja tehokalastus, sekä 
vesistövaikutukset huomioiva metsänhoito, joita myös Naantalissa on 
tutkittava mahdollisina keinoina meren tilan parantamiseksi.” 

  
  

Päätös Valtuustoaloite merkittiin vastaanotetuksi. 
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Kaupunginhallitus 22.03.2021 § 119     
      
 
 
  
Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen teknisten 

palveluiden/ympäristönsuojelun  valmisteltavaksi. Aloitteen 
vastuuvalmistelijaksi nimetään ympäristöpäällikkö Saija 
Kajala. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
   
 
Ympäristö- ja rakennuslautakunta 08.12.2021 § 97    
  
     
 
 
 
 
Valmistelija Ympäristöpäällikkö, Saija Kajala 26.11.2021: 

 
Naantalin kaupunki on viestinyt kipsikäsittelystä viime kevään ja kesän 
2021 aikana moneen otteeseen. Alla yhteenveto kaikista viestinnällisistä 
toimenpiteistä asiaan liittyen: 

 
- 30.4. julkaistiin tiedote kaupungin verkkosivuilla: 

https://www.naantali.fi/fi/uutiset/saaristomeren-valuma-alueen-
pelloille-tarjolla-ilmaista-kipsikasittelya-kipsi-hankkeessa 

- 13.5. julkaistiin tiedote Naantalin kaupungin Facebook-sivuilla. 
- 28.5. sähköpostitse jaettavassa kaupungin yritysuutiskirjeessä 

tiedotettiin asiasta. 
- 9.6. muistutettiin asiasta Naantalin kaupungin Facebook-sivuilla. 
- 15.6. jaettiin NaantaliWorks – Naantalin yrityspalveluiden 

Facebook-sivuilla aiheeseen liittyvä video. 
- 18.6. jaettiin Naantalin kaupungin Facebook-sivuilla aiheeseen 

liittyvä video. 
 
Lisäksi Askaistenlahden tilan raportista julkaistiin tiedote 23.6.2021, jonka 
lopussa muistutettiin myös kipsinkäsittelyn hausta. Tämä tiedote julkaistiin 
kaupungin verkkosivuilla, ja myös Rannikkoseutu ja Turun Sanomat 
nostivat kaupungin tiedotteen pohjalta asian esiin ainakin verkkosivuillaan. 
Uutinen jaettiin 23.6. myös kaupungin Facebook-sivuilla ja muistutettiin 
samalla kipsihausta. 
 
Uutinen verkkosivuilla 23.6.: 
https://www.naantali.fi/fi/uutiset/askaistenlahden-tilan-raportti-kertoo-
rehevoitymisesta-yhteistyota-tarvitaan-vesiston-tilan 

https://www.naantali.fi/fi/uutiset/saaristomeren-valuma-alueen-pelloille-tarjolla-ilmaista-kipsikasittelya-kipsi-hankkeessa
https://www.naantali.fi/fi/uutiset/saaristomeren-valuma-alueen-pelloille-tarjolla-ilmaista-kipsikasittelya-kipsi-hankkeessa
https://www.naantali.fi/fi/uutiset/askaistenlahden-tilan-raportti-kertoo-rehevoitymisesta-yhteistyota-tarvitaan-vesiston-tilan
https://www.naantali.fi/fi/uutiset/askaistenlahden-tilan-raportti-kertoo-rehevoitymisesta-yhteistyota-tarvitaan-vesiston-tilan
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Rannikkoseutu 23.6.: https://www.rannikkoseutu.fi/uutiset/art-
2000008078929.html  
 
Turun Sanomat 25.6.: 
https://www.ts.fi/uutiset/paikalliset/5352004/Tuore+raportti+kertoo+maanvil
jelyn+aiheuttavan+suurimman+osan+rehevoityvan+Askaistenlahden+kuor
mituksesta  
 
Liedon maaseutupalveluilta saadun tiedon mukaan maaseutupalvelut on 
jakanut osaltaan KIPSI-hankkeen materiaalia omilla Facebook-sivuillaan. 
KIPSI-hankkeen tuottamaa materiaalia on luettavissa osoitteessa 
www.ymparisto.fi/kipsinlevitys.   
 

Esittelijä Ympäristöpäällikkö 
 

Päätösehdotus Ympäristö- ja rakennuslautakunta antaa 
kaupunginhallitukselle ja edelleen kaupunginvaltuustolle 
selostusosan mukaisen vastauksen valtuutettu Jasper 
Wileniuksen ym. valtuustoaloitteeseen peltojen 
kipsikäsittelyn edistämisemiseksi ja toteaa aloitteen loppuun 
käsitellyksi. 

  
Päätös Ympäristöpäällikön päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
Kaupunginhallitus 20.12.2021 § 501      
     
 
 
 
 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 
- Kaupunginvaltuusto merkitsee ympäristöpalveluiden 
valtuutettu Jasper Wileniuksen ym. aloitteeseen antaman 
selvityksen tiedokseen. 
 
- Valtuutettu Jasper Wileniuksen ym.  aloite merkitään 
loppuun käsitellyksi. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
  
  

https://www.rannikkoseutu.fi/uutiset/art-2000008078929.html
https://www.rannikkoseutu.fi/uutiset/art-2000008078929.html
https://www.ts.fi/uutiset/paikalliset/5352004/Tuore+raportti+kertoo+maanviljelyn+aiheuttavan+suurimman+osan+rehevoityvan+Askaistenlahden+kuormituksesta
https://www.ts.fi/uutiset/paikalliset/5352004/Tuore+raportti+kertoo+maanviljelyn+aiheuttavan+suurimman+osan+rehevoityvan+Askaistenlahden+kuormituksesta
https://www.ts.fi/uutiset/paikalliset/5352004/Tuore+raportti+kertoo+maanviljelyn+aiheuttavan+suurimman+osan+rehevoityvan+Askaistenlahden+kuormituksesta
http://www.ymparisto.fi/kipsinlevitys
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Kaupunginvaltuusto 31.01.2022 § 5        
541/00.01.02.03/2021     
 
   
 
 

 
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee teknisten palveluiden 

ympäristönsuojelun valtuutettu Jasper Wileniuksen ym. 
aloitteeseen antaman selvityksen tiedokseen. 
 
Valtuutettu Jasper Wileniuksen ym. aloite merkitään loppuun 
käsitellyksi. 

  
Kaupunginvaltuusto  Kaupunginhallituksen esitys hyväksyttiin. 
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Valtuutettu Jarkko Kanervan ym. valtuustoaloite ikäneuvolasta 
 
Sosiaali- ja terveyslautakunta 04.11.2021 § 100    
 
Kaupunginvaltuusto 07.06.2021 § 72   
     
 
 

”Valtuutettu Jarkko Kanerva luki ja jätti seuraavan neljän 
valtuutetun allekirjoittaman valtuustoaloitteen: 
 
”Naantaliin on hiljattain hyväksytty "lkäystävällinen Naantali"- ohjelma. 
Ohjelmassa on kiitettävästi esitelty väestönkehitystilastoja, jotka 
kertovat, että jo lähivuosina ikäihmisten määrä kasvaa kiihtyvällä 
nopeudella. Yli 75-vuotiaiden määrä kasvaa vuoteen 2025 mennessä 
runsaalla kuudella sadalla (2249 - 2898) ja vuoteen 2030 mennessä 
edelleen yli kuudellasadalla (3516). Yli 85- vuotiaiden määrä kasvaa 
samassa suhteessa ja on vuonna 2030 jo lähes 900 ja kymmentä vuotta 
myöhemmin jo yli 1500. Ikääntymisen myötä palvelutarve kasvaa 
voimakkaasti. Julkisuudessa on käyty keskustelua palvelutalon tai 
palvelutalojen paikasta. Niitä tarvitaankin nopeasti useita eritasoisiin 
palveluihin, mutta lkäohjelman mukaan varsinaisiin palveluasuntoihin 
sijoittuu Naantalissa 75-vuotta täyttäneistä 4,4 % ja (entisiä 
vanhainkoteja vastaaviin) tehostetun palvelun yksikköihin 6,5% 
valtaosan asuessa siis kodeissaan. Kotiin annettavia palveluja on siis 
lisättävä ja niihin on saatava riittävästi henkilökuntaa. 
 
Ikärakenteen muutos asettaa vanhuspalveluille suuria haasteita, joita ei 
voida ratkaista pelkällä palveluasuntojen ja tehostetun palvelun 
yksikköjen rakentamisella vaan tärkeää on puuttua tilanteeseen 
ennakoivasti. Aiheesta kirjoittivat Rannikkoseudussa 4.6. Mikko 
Haapala ja Aino Haakana mm. seuraavasti:"Asiakkaan tilanteen 
huomioiva palveluohjaus ja ennaltaehkäisevä työ vähentävät kalliin 
ympärivuorokautisen hoidon tarvetta ja parantavat ikääntyvien 
elämänlaatua toimintakyvyn säilyessä parempana pitempään... 
Asiantuntijuuden kehittäminen ja keskittäminen         senioriväestölle 
tarkoitettuun ikäneuvolaan voisi olla osa ratkaisua." Hanna Erjanti 
toteaa seuraavaa: "Dementiasairaudet pitää löytää siinä vaiheessa kun 
toimintakyky on jäljellä eli selviää  kotona... Ajoissa aloitetulla 
lääkityksellä saadaan sairauden oireita lievennettyä ja myöhemmin 
usean vuoden ajaksi oirekuvaa loivennettua, jolloin ulkopuolisen avun 
tarve vähenee oleellisesti." 
 
Helposti tavoitettava ikäneuvola, josta 70- tai 75-vuotias 
seniorikansalainen saa ohjausta ennaltaehkäiseviin toimintoihin ja 
mahdollisesti tarvitsemiinsa palveluihin on taloudellisesti tehokkain ja 
inhimillisesti paras tapa senioriväestön palvelujen oikeaan ja 
tehokkaaseen järjestämiseen. Sen tueksi tarvitaan geriatrinen 
yksikkö, jonka perustaminen valitettavasti on viivästynyt. Ennakoivat 
toimet ja niistä tiedottaminen ovat ikääntyvälle Naantalille paras tapa 
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vanhuspalvelujen järjestämiseen. Seuraavan kaupunginhallituksen 
tulee kiirehtiä asian hoitoa, korulauseet vaaliohjelmissa eivät ratkaise 
lähitulevaisuudessa edessä olevia ongelmia. 
 

Päätös   Valtuustoaloite merkittiin vastaanotetuksi 
 
Kaupunginhallitus 14.06.2021 § 282 
1085/00.01.02.03/2021 
  

 
Esittelijä  Kaupunginjohtaja 
 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen sosiaali- ja 

terveyslautakunnalle valmisteltavaksi. Aloitteen 
vastuuvalmistelijaksi nimetään perusturvajohtaja Iiro 
Pöyhönen.  
 
Valtuustoaloitteen käsittelyprosessi saa kestää korkeintaan 
yhden vuoden aloitteen jättämisestä lukien. 

  
Päätös   Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin.” 

 
_______________________________________________ 
 

 
Sosiaali- ja terveyslautakunta 04.11.2021 
 
Valmistelijat Hoito- ja vanhuspalveluiden johtaja Taina Lahtiola ja johtava hoitaja 

Hannele Nikander-Tuominen 
 
Vastaus valtuustoaloitteeseen: 
Naantalissa ikäihmisten palveluja tuotetaan sosiaali- ja terveyspalveluiden 
eri tulosalueiden kanssa tehtävällä yhteistyöllä. Paikalliset 
ikäneuvolapalvelut koostuvat hyvinvointia edistävistä ja tukevista 
palveluista sekä sosiaali- ja terveyspalveluiden neuvonnasta. Ikäneuvolaan 
kuuluvat  

- hyvinvointia edistävät kotikäynnit 80-vuotta täyttäville 
- liikuntapalveluiden erilaiset ryhmät ja seniorikortti 
- kotona asumista tukevien palveluiden neuvonta ja palvelutarpeen 

arviointi 
- yleinen sosiaalityön neuvonta 
- muistiin liittyvä neuvonta ja ohjaus sekä muistikoordinaattorin 

palvelut 
- omaishoidon neuvonta ja omaishoitajien hyvinvointitapaamiset 
- terveydenhuollon neuvonta terveyskeskuksen hoitajien ja lääkärien 

vastaanotoilla ja tarvittaessa tarkemmat tarkastukset tarpeen 
mukaan 

- veteraanipalvelut  
 
Ikäneuvolan palveluihin hakeudutaan ottamalla yhteyttä asiakasohjaajaan. 
Asiakasohjaajan numero on maakunnallinen numero, mutta 
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maakunnallisesta numerosta yhteydenotto ohjataan paikalliselle 
palvelunohjaajalle ja ikäneuvolan palvelut toteutetaan paikallisesti. 
 
Ikäihmisten kuntoutuspalveluja on kehitetty pitkäjänteisesti hoito- ja 
vanhuspalveluissa sekä terveyspalveluiden kuntoutuksen toiminnoissa ja 
palveluissa. Lisäksi tehdään kehittämistyötä yhdessä. Geriatrisen arviointi- 
ja kuntoutusosaston perustamista terveyskeskusosastolle on suunniteltu, 
mutta valitettavasti geriatrin rekrytoinnissa ei toistaiseksi ole onnistuttu. 
Ikäihmisten kuntoutuspalveluja kehitetään osana normaalia palveluiden 
tuottamista kotikuntoutuksessa, kuntouttavassa päivätoiminnassa ja 
lyhytaikaishoidossa sekä kuntoutuksessa. Kuntouttavaa työotetta 
edistetään kaikissa ikäihmisten eri asumispalveluissa. Kokonaisuudessaan 
ikäihmisille suunnatussa palvelutuotannossa huomioidaan fyysisen, 
psyykkisen ja sosiaalisen toimintakyvyn ylläpitämisen ja edistämisen 
näkökulma. 
 
Palveluista tiedotetaan kaupungin nettisivuilla ja palvelut on koottu myös 
asiakkaille tarkoitetuksi helppolukuiseksi paperiesitteeksi ”Ikäihmisten 
kotona asumista tukevat palvelut”. Lisäksi ikäihmisille suunnatuista 
palveluista tiedotetaan paikallisessa NASTA-lehdessä.   
 
 

Esittelijä Perusturvajohtaja 
 

Päätösehdotus Sosiaali- ja terveyslautakunta antaa edellä olevan 
vastauksen aloitteeseen kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle. 

  
Päätös Sosiaali- ja terveyslautakunta palautti asian uudelleen 

valmisteltavaksi. 
   
 
Sosiaali- ja terveyslautakunta 16.12.2021 § 109    
  
     
 
 
 
 
Valmistelija Hoito- ja vanhuspalvelujen johtaja Taina Lahtiola ja johtava hoitaja 

Hannele Nikander-Tuominen 
 
Ennalta ehkäisevä työ on tärkeässä roolissa hoito- ja vanhuspalveluissa 
sekä terveyspalveluissa. Ennalta ehkäisevää työtä tehdään mm. 
seuraavissa palveluissa: 
- palveluohjaus ja neuvonta 
- hyvinvointia edistävät haastattelut ja kotikäynnit 80 vuotta täyttäneille 
- kotikuntoutustiimin palvelut  
- virtuaaliset kuntoutus- ja kotihoidon käynnit 
- liikkuvan resurssikeskuksen palvelut, erityisesti saariston ikäihmisille 
- omaishoitajien hyvinvointikyselyt ja valmennustapahtumat 
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- gerontologisen sosiaalityöntekijän palvelut 
- sosiaalista-, psyykkistä- ja fyysistä toimintakykyä tukeva Gubbe -

palvelu, joka sisältää kotikäyntien vaikuttavuustutkimuksen 
(uusi palvelumuoto joka käynnistyy joulukuussa 2021 ja jatkuu pilottina 
vuoden 2022 loppuun) 

- kuntouttava päivätoiminta ja -lyhytaikaishoito 
- kinestetiikalla ja kuntouttavalla työotteella hoivayksiköissä tuetaan 

liikkumista ja toimintakyvyn säilymistä  
- terveysneuvontaa annetaan tarpeen mukaisesti terveydenhuollon eri 

palveluissa 
- terveyskeskuksessa terveydenhoitajien ja muistihoitajan vastaanotolla 

tehdään kohdennettuja terveystarkastuksia tarpeen mukaan 
- muistiin liittyviä testauksia tehdään vastaanotoilla lääkärin tai 

potilaan/omaisen omasta pyynnöstä 
 

Lisäksi kaupungin liikunta- ja kulttuuritoimi, sekä kolmas sektori tuottavat 
ennalta ehkäiseviä palveluja: 
- seniorikortti 
- monipuolinen virkistystoiminta ja kolmannen sektorin tuottamat erilaiset 

palvelut ja ryhmätoiminnot 
Edellä mainittujen palveluiden parempaa näkyvyyttä ja löydettävyyttä on 
tavoitteena parantaa mm. muokkaamalla nettisivuja, sekä tiedottamalla 
palveluista Nastassa ja muissakin tiedotuskanavissa. 
 
Liikunnalla, tasapainoharjoittelulla ja terveellisillä elintavoilla on osoitettu 
olevan myönteisiä vaikutuksia toimintakyvyn säilymiseen, kaatumisten 
ennalta ehkäisyyn sekä muistisairauksien ehkäisyyn (Stenholm ym. 2019). 
Muistisairauden esioireita saattaa olla näkyvissä jo useita vuosia aiemmin, 
ja mm. muistiasioissa korostuvat toimivat peruspalvelut, läheisten merkitys, 
sekä oikea-aikaisuus palveluihin hakeutumisessa (Koivisto ym. 2018). 
Ikääntyneiden terveyden riskitekijöiden on todettu olevan yhteydessä 
toisiinsa ja mm. yksinäisyys on yksi riskitekijöistä. Ikääntyneiden terveyden 
edistäminen on erittäin moniulotteinen kokonaisuus, jossa 
moniammatillisen yhteistyön merkitys on suuri (Lehtinen ja Hurskainen 
2017).  
 
Terveyden, hyvinvoinnin ja toimintakyvyn edistämiseen ja ylläpitämiseen 
voidaan vaikuttaa kaupungin hyvinvointisuunnitelman mukaisesti monin eri 
tavoin ja monen eri toimijan yhteistyöllä ja toimivilla peruspalveluilla. Myös 
yksilö itse on merkittävässä roolissa.  
 
Terveyden ja hyvinvoinnin edistäminen sisältyy terveyskeskuksen ja 
kuntoutuksen vastaanotoilla moniin eri palveluihin osana sairauden hoitoa, 
erillisinä terveystarkastuksina, sekä osana arjen hoito- ja hoivatyötä 
(Koivisto ym. 2018). Hyvin toimivat peruspalvelut (esim. esteetön ja 
liikkumiseen kannustava ympäristö, toimivat palvelut), sekä järjestö- ja 
yhdistystoiminta ovat kaikki tukemassa kuntalaisten hyvinvointia.   
Kohdentamattomilla tai suuntaamattomilla terveystarkastuksilla mm. 
työikäisen väestön osalta, ei ole osoitettu olevan vaikuttavuutta sairauksien 
ehkäisyssä. Erityisen tärkeää olisi tunnistaa ja tavoittaa ne henkilöt, joilla 
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on suuri sairastumis- tai syrjäytymisriski (Stenholm ym. 2019, Vuoksimaa 
2019).    
 
Nykyisellään tuen tarpeessa olevia tunnistetaan mm. hyvinvointia 
edistävien postissa lähetettyjen kyselyiden yhteydessä, eri ammattilaisten 
vastaanotoilla sekä omaisten ilmaiseman huolen yhteydessä. Jos huoli 
herää, on tarvetta lisätuelle ja palveluille, tai asiakas niin toivoo, tehdään 
myös kotikäynti. Hyvinvointikyselymalli on luotu yhdessä kuntien: Salo, 
Laitila, Parainen, Raisio, Kaarina, Akseli, Marttila, Paimio ja Naantali 
kanssa. 
 
Nykyisellään tavoitetaan 80-vuotiaat, ja jotta tavoitettaisiin ne 70–75-
vuotiaat, jotka hyötyisivät eniten ennalta ehkäisevistä ja kohdennetuista 
palveluista, tulisi ottaa käyttöön menetelmä, jonka avulla voitaisiin 
tunnistaa ja tavoittaa nämä henkilöt. Yksi vaihtoehto voisi olla Omaolo-
palvelun laajentaminen ottamalla käyttöön sähköinen hyvinvointitarkastus. 
Hyvinvointitarkastus on sähköinen kysely, jonka avulla henkilö itse saa 
kuvan nykytilanteestaan ja terveydestään, sekä analyysin terveyteen ja 
hyvinvointiin liittyvistä riskeistä. Sähköinen hyvinvointitarkastus tarjoaa 
ehdotuksia oman hyvinvoinnin kehittämiseksi ja ohjaa tarvittaessa avun 
luo. Tarkastus yhdistelee sosiaali- ja terveydenhuollon asiantuntemusta ja 
tarkastuksen perusteella ammattilainen voi kutsua henkilön tarkempiin 
tutkimuksiin. 
 
Nykyisillä resursseilla emme kykene tarjoamaan esim. kaikille 70- tai 75-
vuotiaille terveystarkastuksia ja -neuvontaa erillisenä omana palveluna, 
eikä ole mahdollista laajentaa ikäneuvolan toimintaa. Jos nykyisiä palveluja 
halutaan laajentaa esim. kohdennettuihin terveystarkastuksiin, asia 
edellyttää resurssointia; seulontamenetelmän hankintaan, käyttöönottoon, 
sekä kyselyiden perusteella tehtäviin terveystarkastuksiin ja 
vastaanottoihin.  
 
Varsinais-Suomessa ikäneuvola on olemassa seuraavissa kunnissa: Turku 
(terveyspalvelut), Uusikaupunki (ikäihmisten palvelut), Loimaa (ikäihmisten 
palvelut), Vehmaa (ikäihmisten palvelut), Lieto/Marttila/Koski 
(terveyspalvelut), Paimio (terveyspalvelut), Raisio (ikäihmisten palvelut) ja 
Akseli (ikäihmisten palvelut). 
Salossa, Laitilassa, Kustavissa ja Taivassalossa ei ole ikäneuvolaa. 
Naantalissa on ns. Naantalin mallin mukainen ”virtuaalinen ikäneuvola”.  
 

Esittelijä Perusturvajohtaja 
 

Päätösehdotus Sosiaali- ja terveyslautakunta antaa kaupunginhallitukselle ja 
edelleen kaupunginvaltuustolle yllä olevan selvityksen 
Naantalissa käytössä olevasta ikäneuvolatoiminnasta ja 
toteaa, että tulevassa hyvinvointialueessa  tulee olemaan 
keskitetty palveluohjaus. 

  
Päätös Perusturvajohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
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Kaupunginhallitus 17.01.2022 § 16      
     
 
 
 
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 
- Kaupunginvaltuusto merkitsee sosiaali- ja 
terveyspalveluiden valtuutettu Jarkko Kanervan ym. 
aloitteeseen antaman selvityksen tiedokseen. 
 
- Valtuutettu Jarkko Kanervan ym. aloite merkitään loppuun 
käsitellyksi. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
   
 
Kaupunginvaltuusto 31.01.2022 § 6        
1085/00.01.02.03/2021     
 
   
 
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee sosiaali- ja terveyspalveluiden 

valtuutettu Jarkko Kanervan ym. aloitteeseen antaman 
selvityksen tiedokseen. 
 
Valtuutettu Jarkko  Kanervan ym. aloite merkitään loppuun 
käsitellyksi. 

  
Kaupunginvaltuusto Kaupunginhallituksen esitys hyväksyttiin. 
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Valtuutettu Eero Latvalan ym. valtuustoaloite vanhusten palveluverkon 
kehittämissuunnitelman laatimiseksi 
 
Kaupunginvaltuusto 07.06.2021 § 74       
1087/00.01.02.03/2021     
 
Valtuutettu Eero Latvala luki ja jätti seuraavan valtuustoaloitteen: 
  

"Naantali tarvitsee Vanhusten palveluverkon kehittämissuunnitelman 
  
Naantalin väestö vanhenee lähivuosina kiihtyvällä vauhdilla ja tämä on 
herättänyt kaupungin virkamiehet sekä päättäjät toimimaan tilanteen 
vaatimalla tavalla. Tästä on osoituksena perusteellisesti laadittu 
Ikäystävällinen Naantali -ohjelma vuosille 2021-2024. Ohjelmasta käy ilmi, 
miten yli 75-vuotiaiden ja 85-vuotiaiden naantalilaisten määrä tule 
melkeinpä kaksinkertaistumaan nykyisestä 2500 noin 4500 ikäihmiseen 
vuoteen 2030 mennessä! Samalla ohjelma linjaa, kuinka ikäihmisten 
palvelurakennetta kehitettäessä tulee edellä kuvatun ikärakennekehityksen 
vuoksi painottaa ennakoivaa toimintaa, ennaltaehkäiseviä ja ikäihmisten 
hyvinvointia edistäviä palveluita. Näin toimien valtaosa ikäihmisistä voisi 
tulevaisuudessa asua kevyesti tuettuna mahdollisimman pitkään kotona 
eikä raskaiden tukipalveluiden kustannukset kasvaisi samassa suhteessa 
ikäihmisten määrän kanssa. 
  
Tämä Ikäystävällinen Naantali -ohjelman keskeinen tavoite on niin 
ikäihmisten hyvinvoinnin ja elämän laadun kuin myös kuntatalouden 
(jatkossa sote-hyvinvointialueiden) kannalta perusteltu ratkaisu. Se ei 
kuitenkaan poista sitä tosiasiaa, että kaikista ennakoivista toimista 
huolimatta myös erimuotoista palveluasumista tarvitsevien ikäihmisten 
määrä tulee Naantalissa lähivuosina kasvamaan. Ja tämän haasteen 
ratkaisemiseen ohjelma ei valitettavasti anna selkeitä suuntaviivoja. Eli 
millaista palveluasumista Naantaliin lähivuosina rakennetaan, millä 
aikataululla, kenen toimesta ja ennen kaikkea minne? Paljon kysymyksiä 
joihin ilmeisesti nykyisen kaupunginhallituksen pitäisi keksiä ehdotuksia 
heinäkuun loppuun mennessä. Miten mahtaa onnistua? 
  
Vanhusten palvelutalon rakentamiseen liittyvä kaavoituskiista on 
puhututtanut naantalilaisia tänä keväänä. Myös päättäjät eri ryhmistä ovat 
kinastelleet julkisuudessa siitä, kuka on tehnyt tai jättänyt jotain tekemättä, 
jotta suuresti kaivattu uusi palvelutalo saataisiin rakennettua Naantaliin 
pikaisesti. Tosiasia on kuitenkin se, että nykyinen valtuusto on yhdessä 
epäonnistunut vanhusten palvelutalon kaavoitusasiassa. Toki kuluneelle 
valtuustokaudelle mahtui monia muitakin kiireellisiä ja isoja 
asiakokonaisuuksia, kuten perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
palveluverkon kehittämisen ja asuntomessujen suunnittelu ja 
toteuttaminen, mutta näistä huolimatta myös vanhusten palveluasumisen 
kehittämistä, suunnittelua ja kaavoitusta, olisi pitänyt viedä aktiivisemmin 
eteenpäin. 
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Asian tärkeyden ja kiireellisyyden vuoksi Naantalissa tulisikin tulevalla 
valtuustokaudella keskittyä kinastelun sijaan yhdessä tekemiseen. Tämän 
yhdessä tekemisen voisi aloittaa ensi syksynä Vanhusten palveluverkon 
kehittämissuunnitelman laatimisella. Tämä kehittämissuunnitelma 
pohjautuisi Ikäystävällinen Naantali -ohjelman tietoihin ja täydentäisi sitä 
osallistamalla kaupunginhallituksen lisäksi myös kuntalaiset, muut 
päättäjät, vanhukset, alan työtekijät, yhdessä pohtimaan 
millaista palveluasumista Naantaliin lähivuosina kannattaisi rakentaa, 
minne päin Naantalia, millä aikataululla ja kenen toimesta. 
  
Nyt kun Naantalista puuttuu Vanhusten palveluverkon 
kehittämissuunnitelma, on yksittäisen puolueen täytynyt järjestää 
aiheeseen liittyvä kysely. Tämä on sinänsä kannatettavaa kuntalaisten 
osallistamista päätöksentekoon, mutta kaupungin järjestämä kysely 
palveluverkon kehittämisestä voisi olla laajuudeltaan ja sisällöltään 
kattavampi eikä siihen sisältyisi puoluepoliittista leimaa. 
  
Millaisia asioita kuntalaisilta kannattaisi kysyä? Ensinnäkin, tarvitaanko 
Naantaliin vanhusten palveluasumisen ja tehostetun palveluasumisen 
lisäksi esimerkiksi erilaisia yhteisöllisiä asumisen muotoja? Miten 
senioriasumista tulisi kehittää? Minne uusi vanhusten palvelutalo tai 
paremminkin vanhusten palvelutalot tulisi rakentaa? Keskustaan vai 
Luonnonmaalle vai kenties molempiin paikkoihin? Minne keskustan 
alueella voisi palvelutalon rakentaa ottaen huomioon tilan tarpeen ja 
kaavoitustilanteen? Entä voisiko valmiiksi asemakaavoitettu Kreivinniityn 
päiväkodin tontti olla vaihtoehto keskustan alueelle nopeasti toteuttavissa 
olevalle vanhusten palvelutalolle, kun tiedetään päiväkodin siirtyvän 1-2 
vuoden sisällä Kalevanniemeen? Sijaintinsa puolesta Kreivinniityn 
päiväkodin alueelle sijoitettava palvelutalo tarjoaisi ikäihmisille samanlaiset 
mahdollisuudet käyttää keskustan palveluita kuin Aurinkosäätiön yhteyteen 
toivottu lisärakentaminen. Kreivinniityn etuna olisi se, että säästyttäisiin 
raskaalta ja aikaa vievältä kaavoitusprosessilta valituksineen eikä tarvitsisi 
koskea Aurinkosäätiön lähellä sijaitseviin puistoalueisiin. 
  
Vanhusten palveluverkon kehittämissuunnitelmaa laadittaessa löydettäisiin 
näihin ja moneen muuhun kysymykseen yhdessä keskustellen Naantalin 
ikäihmisten kannalta parhaat ratkaisut. 
  
Vihreiden valtuustoryhmä esittääkin, että Naantali teettää ensi syksynä 
edellä kuvatun, kuntalaisia osallistavan Vanhusten palveluverkon 
kehittämissuunnitelman. Samalla kaupunki selvittää onko Kreivinniityn 
päiväkodin toiminnasta vapautuvan alueen asemakaavaa mahdollista 
muokata nopealla aikataululla keskustaan sijoitettavan vanhusten 
palvelutalon tontiksi. 

 
  



 
Naantalin kaupunki Pöytäkirja 1/2022  25 
 
Sosiaali- ja terveyslautakunta § 110 16.12.2021 
Kaupunginhallitus § 17 17.01.2022 
Kaupunginvaltuusto § 7 31.01.2022 

 
 
Sosiaali- ja terveyslautakunta 16.12.2021 § 110    
  
     
 
 
 
 
Valmistelija Hoito- ja vanhuspalvelujen johtaja Taina Lahtiola 

 
Kaupunginvaltuusto hyväksyi Ikäystävällinen Naantali 2021–2024 
ohjelman kokouksessaan 1.3.2021 § 69. Ohjelman laadinnan yhteydessä 
tilattiin laaja ulkopuolisen asiantuntijan selvitystyö, joka kattoi Naantalin 
ikäihmisten palveluverkon nykytila-analyysin, arvion palvelutarpeen 
kasvusta ja selvityksen tarvittavista kehittämistoimista. Selvityksen sisältö 
on integroitu osaksi Ikäystävällinen Naantali 2021–2024 -ohjelmaa. 
 
Asiantuntijaselvitys sisältää asioita, jotka myös vanhusten palveluverkon 
kehittämissuunnitelmaan valtuustoaloitteen perusteella sisältyisivät. Näitä 
ovat mm. asumisen kehittäminen osana palvelurakenneuudistusta, 
ennakoinnin ja varautumisen näkökulmat asumispalveluissa, asumisen 
kehittämisen yhteiset haasteet ja toimet, sekä teemat; esteetön, toimiva ja 
ikäystävällinen koti. 
 
Aurinkosäätiöllä on ikäihmisille tarjolla senioriasumista, palveluasumista ja 
tehostettua palveluasumista. Ikäystävällinen Naantali -ohjelmassa 
palveluasumisen tavoitteeksi on asetettu 4 %. Ikäihmisten osuuden 
kasvaessa tulee senioriasumista muuttaa palveluasumiseksi. Muutoksesta 
on hoito- ja vanhuspalvelujen johtoryhmässä laadittu projektisuunnitelma, 
joka on esitelty sosiaali- ja terveyslautakunnalle 17.6.2021 § 54. 
 
Tavoitteena on monimuotoistaa asumispalveluja siten, että asuminen ja 
palvelut vastaavat parhaalla mahdollisella tavalla ikäihmisten 
palvelutarpeita. Ilman palveluita, niin sanotun senioriasumisen piirissä 
olevien ikäihmisten esteettömien asuntojen rakentamisesta ja 
ylläpitämisestä voivat ja tuleekin vastata muiden tahojen kuin sosiaali- ja 
terveyspalveluiden. 
 
Palveluasumisen osalta palvelukuvaus ja mahdolliset uudet lakisääteiset 
hoitajamitoitukset varmistuvat vasta Vanhuspalvelulain toisen vaiheen 
uudistuksen valmistuessa ensi vuoden keväällä. Palveluasumista 
Naantaliin suunniteltaessa halutaan tukeutua uusimpaan lainsäädäntöön ja 
valtakunnallisiin välimuotoista asumispalvelua koskeviin suosituksiin. 
Aiheeseen liittyvä opinnäytetyö (YAMK) on myös parhaillaan palvelukodin 
johtajan toimesta tekeillä, ja se valmistuu myös ensi vuoden keväällä. 
Opinnäytetyössä tarkennetaan palveluasumisen palvelukuvauksia 
uudistuvan lainsäädännön ja suositusten pohjalta. 
 
Uuden palvelukeskuksen, johon sisältyy 40 tehostetun palveluasumisen ja 
20 palveluasumisen asuntoa, sijainti ja tonttikysymys on päätetty 
kaupunginhallituksen kokouksessa 4.10.2021 § 391. Uusi asumisyksikkö 
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rakennutetaan Luonnonmaalle osoitteeseen Meteoritie 1. Samassa 
yhteydessä päätettiin myös, että maankäytön suunnittelussa varaudutaan 
uusien palvelukeskustonttien kaavoittamiseen. 
 
Voitaneen todeta, ettei vuonna 2020 Anu Olkkonen-Nikulan tekemän 
laajan selvitystyön ja valmisteilla olevan YAMK opinnäytetyön jälkeen ole 
tarvetta tilata uutta vanhusten palveluverkon kehittämissuunnitelmaa 
ajankohtana, jolloin valmistaudutaan liittymään osaksi hyvinvointialuetta. 
Hyvinvointialueen myötä ikäihmisten palvelut tullaan järjestämään koko 
hyvinvointialueen kattavien yhteisten periaatteiden, palvelurakenteen ja 
kriteeristöjen mukaisesti. 
 
 

Esittelijä Perusturvajohtaja 
 

Päätösehdotus Sosiaali- ja terveyslautakunta antaa kaupunginhallitukselle ja 
edelleen kaupunginvaltuustolle esittelytekstissä olevan 
vastauksen valtuustoaloitteeseen ja toteaa, että ennen 
hyvivointialueuudistusta ei ole perusteltua laatia uutta laajaa 
palveluverkkoselvitystä, sillä  kaupungissa on käynnissä 
ikäihmisten asumispalvelujen ja muiden palvelujen laaja 
kehittämistyö aiemmin tehdyn Ikäystävällinen Naantali -
ohjelman pohjalta ja kehittämistoimet kaupungin 
valmistautuessa turvaamaan palvelut 
hyvinvointialueuudistuksen jälkeen. 

  
Päätös Perusturvajohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
   
 
Kaupunginhallitus 17.01.2022 § 17      
     
 
 
 
 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 
- Kaupunginvaltuusto merkitsee sosiaali- ja 
terveyspalveluiden  valtuutettu Eero Latvalan ym. 
aloitteeseen antaman selvityksen tiedokseen. 
 
- Valtuutettu Eero Latvalan ym.  aloite merkitään loppuun 
käsitellyksi. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
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Kaupunginvaltuusto 31.01.2022 § 7        
1087/00.01.02.03/2021     
 
   
 
 
Esittelijä Kaupunginhallitus    

 
Päätösehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee sosiaali- ja terveyspalveluiden  

valtuutettu Eero Latvalan ym. aloitteeseen antaman 
selvityksen tiedokseen. 
 
Valtuutettu Eero Latvalan ym.  aloite merkitään loppuun 
käsitellyksi. 

  
Kaupunginvaltuusto Kaupunginhallituksen esitys hyväksyttiin. 
  



 
Naantalin kaupunki Pöytäkirja 1/2022  28 
 
Sosiaali- ja terveyslautakunta § 111 16.12.2021 
Kaupunginhallitus § 18 17.01.2022 
Kaupunginvaltuusto § 8 31.01.2022 

 

Valtuutettu Mikko Rönnholmin ym. valtuustoaloite mielipidetiedustelun tekemiseksi 
vanhusten palvelutalon sijaintipaikasta 
 
Kaupunginvaltuusto 15.03.2021 § 24      
538/00.01.02.03/2021       
  

Valtuutettu Mikko Rönnholm luki ja jätti valtuuston kokouksessa 
seuraavan 11 valtuutetun allekirjoittaman aloitekirjelmän: 
  
"Tämän aloitteen tekeminen perustuu lkäystävällinen Naantali ohjelmasta 
Naantalin Työväenyhdistyksen kokouksessa käytyyn keskusteluun sekä 
naantalilaisilta tulleisiin toiveisiin, joista kotiseutuyhdistyksen 
kunniapuheenjohtaja Raimo Vahtera kirjoitti Kalevalan päivänä: " Suotavaa 
olisi, että päätöksenteossa kuultaisiin ikäihmisiä. Naantalilaiset ansaitsevat 
ikäystävällisen Naantalin ". 
  
Ohjelmassa itsessään todetaan: "Rohkeutta on tehdä asioita toisin kuin 
muut - erottua, olla ennakkoluuloton ja myös edelläkävijä. Rohkeutta on 
asioiden määrätietoinen toteuttaminen ja loppuunsaattaminen" 
  
Ohjelmassa viitataan myös vanhuspalvelulakiin: "Lain tarkoituksena on 
parantaa iäkkäiden henkilöiden mahdollisuutta saada laadukkaita sosiaali- 
ja terveyspalveluja yksilöllisten tarpeittensa mukaisesti ja riittävän 
ajoissa. Lisäksi tarkoituksena on parantaa ikääntyneen väestön 
mahdollisuutta osallistua elinoloihinsa vaikuttavien päätösten 
valmisteluun ja tarvitsemiensa palvelujen kehittämiseen kunnassa." 
Aloitteen kysely ehdittäisiin tehdä vielä ennen asian päättämistä, ja nyt 
voitaisiin vielä säästää postikustannuksissa, kun vastauslomakkeen voisi 
palauttaa myös kuntavaalien yhteydessä. 
  
Näillä perusteilla ehdotamme, että 
  
kaikille naantalilaisille yli 70-vuotiaille lähetettäisiin kysely, jossa he 
voisivat ottaa kantaa palveluasumisyksikön toteuttamispaikasta: 
Vaihtoehdot olisivat aakkosjärjestyksessä: 
A) Keskusta B) Luonnonmaa C} Nuhjala" 

 
 
 
Sosiaali- ja terveyslautakunta 16.12.2021 § 111    
  
     
 
 
 
 
Valmistelija Hoito- ja vanhuspalvelujen johtaja Taina Lahtiola 

 
Naantalilaisia ikäihmisiä edustavan vanhusneuvoston tehtävänä on mm. 
edistää vanhusten selviytymistä, seurata vanhusten näkökulmasta 
päätöksentekoa, vaikuttaa ympäristön suunnitteluun ja toteutukseen siten, 
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että julkiset tilat soveltuvat myös vanhusten, vammaisten ja sairaiden 
tarpeisiin (kaupungin nettisivut). Vanhusneuvoston jäsenistö koostuu 
yhteensä kolmentoista eläkeläisjärjestön, SPR:n Naantalin osaston, 
Aurinkosäätiön ja seurakunnan edustajista. Kokoonpano edustaa 
laajuudessaan hyvin kaupungin ikäihmisiä. 

 
Ikäystävällinen Naantali -ohjelmaa vuosille 2021 – 2024 laadittaessa 
ikäihmisiä ovat ohjelman työstövaiheessa edustaneet vanhusneuvoston 
puheenjohtaja ja neuvostoa edustaneet jäsenet. Heitä mm. kuultiin 
asiantuntijajäseninä ikääntyneiden naantalilaisten osallisuus -työryhmässä.  
Ohjelmaluonnoksesta pyydettiin myös erikseen lausunto 
vanhusneuvostolta. Kaupungin ja vanhusneuvoston yhteistyö ja 
vuorovaikutus on ollut saumatonta ja jatkuvaa ja hyvää yhteistyötä 
halutaan edelleen jatkaa.   
 
Ikäystävällinen Naantali -ohjelman tavoitteisiin kuuluu lisätä tehostetun 
palveluasumisen ja ns. tavallisen palveluasumisen paikkoja palvelutarpeen 
kasvua vastaavasti, jonka johdosta kaupungissa onkin kuluvana vuonna 
suunniteltu uuden asumispalveluyksikön/palvelukeskuksen 
rakennuttamista.  
 
Uuden ikäihmisten palvelukeskuksen palvelutarpeen kasvuun perustuva 
suuri koko, 40 tehostetun palveluasumisen ja 20 palveluasumisen asuntoa 
yhteistiloineen, asetti omat rajoituksensa tontille. Sopiva tontti on kuitenkin 
löytynyt Luonnonmaalta osoitteesta Meteoritie 1 (G-merkitty tontti, 
kiinteistötunnus 529-122-2-1). Tontti on kaupungin omistuksessa, riittävän 
suuri hankkeen toteuttamista varten ja toteutus on mahdollista nopealla 
aikataululla poikkeamisluvalla. Lisäksi tontille jää rakennusoikeutta 
mahdollista yksikön laajentamista ajatellen, sillä rakennusoikeutta tontilla 
on 6 000 k-m2. Tontilla tulee huomioida myös riittävä tila viihtyisille piha-
alueille sekä paikoitustilat.   
 
Kaupunginhallitus päätti edellä mainituin perustein kokouksessaan 
4.10.2021 § 391, että uusi palvelukeskus sijoittuu Luonnonmaalle 
osoitteeseen Meteoritie 1. Samassa yhteydessä kaupunginhallitus päätti 
myös, että maankäytön suunnittelussa varaudutaan uusien 
palvelukeskustonttien kaavoittamiseen. 
 

Esittelijä Perusturvajohtaja  
 

 
Päätösehdotus Sosiaali- ja terveyslautakunta antaa kaupunginhallitukselle ja 

edelleen kaupunginvaltuustolle esittelytekstissä olevan 
vastauksen Mikko Rönnholmin aloitteeseen ja toteaa, että 
aloitteessa esitetyssä muodossa kyselyn toteuttaminen ei ole 
ajankohtaista enää, mutta ikäihmisten osallistamista omien 
palvelujen kehittämiseen tulee mahdollistaa mm. tiiviillä 
vuoropuhelulla vanhusneuvoston kanssa ja erilaisin 
yleisötilaisuuksin, kun palvelukeskuksen suunittelu 
käynnistyy. 

  
Päätös Perusturvajohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
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Kaupunginhallitus 17.01.2022 § 18      
     
 
 
 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 
- Kaupunginvaltuusto merkitsee sosiaali- ja 
terveyspalveluiden  valtuutettu Mikko Rönnholmin ym. 
aloitteeseen antaman selvityksen tiedokseen. 
 
- Valtuutettu Mikko Rönnholmin ym.  aloite merkitään 
loppuun käsitellyksi. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
   
 
Kaupunginvaltuusto 31.01.2022 § 8        
538/00.01.02.03/2021     
 
   

 
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee sosiaali- ja terveyspalveluiden  

valtuutettu Mikko Rönnholmin ym. aloitteeseen antaman 
selvityksen tiedokseen. 
 
Valtuutettu Mikko Rönnholmin ym.  aloite merkitään loppuun 
käsitellyksi. 

  
Kaupunginvaltuusto Kaupunginhallituksen esitys hyväksyttiin. 
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Valtuutettu Anita Mäkilän ym. valtuustoaloite hammashoidon tilanpuutteesta 
 
Kaupunginvaltuusto 20.09.2021 § 96  
 

Valtuutettu Anita Mäkilä luki ja jätti seuraavan 5 valtuutetun allekirjoittaman 
valtuustoaloitteen: Aloite koskee hammashoidon tilanpuutetta Naantalissa. 
Sosiaalilautakunnan kokouksessa johtava hammaslääkäri Juha Tanner toi 
esille, että hammashoitolassa tiloja ei ole tällä hetkellä riittävästi. Hänen 
mukaansa kiireellinen hammashoito pystytään järjestämään hyvin, mutta 
kiireettömään hammashoitoon pääsee vasta 3.5-4 kuukauden kuluttua. 
Yksi virka on täyttämättä ja asiakkaita ohjataan kaupungin kustannuksella 
yksityisiin hammashoitoloihin. Voitaisiinko hammashoitoa pystyä 
kehittämään ja käyttämään tiloja ja laitteita tehokkaammin. Tilat ja laitteet 
ovat käyttämättä arkisin klo 16 jälkeen. Olisiko mahdollista nostaa 
käyttöastetta ja esimerkiksi ottaa käyttöön ilta- tai lauantai aukioloaika. 
Tämä lyhentäisi jonoa ja kustannuksia merkittävästi. Talousarviossa 
hammashoidon kustannusten ylitys johtuu osittain yksityisille hoitotahoille 
korvattavista kustannuksista. Ilta- ja lauantaiaukioloajat voitaisi korvata 
työntekijöille erikseen sovittavalla tavalla. Sosiaali-ja terveysministeriön 
suositus on, että kiireetön hammashoito tulisi järjestää 3 kk:n sisällä. 
Naapurikunnissa mm. Raisiossa ja Ruskossa odotusaika on noin kaksi 
kuukautta. Vaikka sote tulee vuoden 2023 alusta, hammashoidon tilanne 
pitäisi olla kohtuullinen jotta saamme jatkossakin pitää hammashoidon 
täällä Naantalissa. 

 
 
Sosiaali- ja terveyslautakunta 16.12.2021 § 112    
  
     
 
 
Valmistelija Vastaava hammaslääkäri Juha Tanner 

 
Naantalin hammashoitolassa on yksi hammaslääkärin toimi vailla vakituista 
hoitajaa. Toimea aiemmin osa-aikaisena (2 pvä/vko) hoitanut 
hammaslääkäri irtisanoutui loppuvuodesta 2020 ja tämän jälkeen tämä 
toimi on ollut sijaisten hoidossa saman 2 pvä/vko kuin aiemmin. Kukaan 
sijaisista ei kuitenkaan ole ollut toistaiseksi kiinnostunut vakituisesta 
työsuhteesta Naantalin kaupungin palveluksessa. Toimen 100% 
täyttämisen estää se, että Naantalin hammashoitolassa ei ole riittävästi 
vapaata työhuonekapasiteettia klo 08.00-15.00, jotta täysipäiväinen 
työntekijä voitaisiin palkata. Naantalin ja Rymättylän hammashoitoloissa 
työaika on pääsääntöisesti klo 07:30-15:15 ja jakaantuu hammaslääkärien 
osalta niin, että kliinistä potilastyötä tehdään 30 tuntia viikossa ja loppuaika 
on varattu kirjallisille töille. Kokonaistyöaika on 38,25 h/vko. Toimitilojen ja 
laitteiden järkevän käytön ja käyttöasteen kannalta vuorotyöhön siirtyminen 
on ehdottomasti järkevä ja kustannustehokas ajatus, mutta asiaan liittyy 
myös kovasti muita huomioon otettavia asioita, niistä tärkeimpänä alalla 
noudatettavat työehtosopimukset. 
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Hammaslääkäriliittoon lähetettyyn kyselyyn, mikä koski vuorotyön 
tekemistä suun terveydenhuollon julkisella sektorilla vastasi 
neuvottelupäällikkö Lotta Lax seuraavasti:   
”Lääkärisopimus ei mahdollista vuorotyötä. Lääkärisopimuksessa 2020-
2021 on sovittu määräaikaisesti 1.4.2020-28.2.2022 väliseksi ajaksi 
säännöllisen työajan sijoittelusta ko. sopimuskaudella. 
Sopimusmääräysten jatko 1.3.2022 lukien on auki. Suun 
terveydenhuollossa laajennettu toiminta on käytössä Helsingissä, 
Vantaalla, Lohjalla, Oulussa ja Keusotessa. Kysymys ei siis ole 
vuorotyöstä vaan siitä, että jonkin verran säännöllistä työaikaa on sijoitettu 
myös klo 17 jälkeen. Osassa kunnista, esimerkiksi Turussa ja Salossa, 
luovuttiin säännöllisen työajan teettämisestä klo 17 jälkeen määräysten 
tultua voimaan.”  
 
Turun ja Salon johtavien hammaslääkärien mukaan laajennetuista 
aukioloajoista luovuttiin kustannussyistä. Säännöllistä työaikaa on 
lääkärisopimuksen mukaan mahdollista sijoittaa maanantaista torstaihin 
klo 07.30-20.00 ja perjantaina klo 07.30-18.00 väliselle ajalle. Riippuen klo 
17.00 jälkeen sijoittuvien työvuorojen määrästä työntekijälle maksetaan 
laajennetun toiminnan korvauksena 5-9% tehtäväkohtaisesta palkasta ja 
klo 18.00 jälkeen sijoittuvasta työajasta KVTES:n mukainen iltatyökorvaus, 
suuruudeltaan 15% korottamattomasta tuntipalkasta. Lisäksi 
henkilökunnalle maksettava työkokemuslisä lasketaan tehtäväkohtaisen 
palkan ja laajennetun toiminnan yhteenlasketusta summasta ja tämä 
nostaa toiminnasta aiheutuvia kustannuksia omalta osaltaan. Klo 17.00 
jälkeen sijoittuvia työvuoroja saa lääkärisopimuksen mukaan olla enintään 
viisi kertaa kalenterikuukaudessa ja työaikaa ei saa suunnitella tehtäväksi 
klo 20.00 jälkeen. 
 
Keski-Uudenmaan Sote-kuntayhtymän koordinoivalle ylihammaslääkärille 
lähettyyn kyselyyn laajennetun toiminnan käytännön järjestelyistä vastasi 
EHL Pirkko Letto seuraavasti:   
Keusoten suun terveydenhuollossa iltavastaanotot laajennettiin 1.9.2020 
lähtien, toki iltavuoroja oli tehty aiemminkin, mutta eri pituisesti ja kirjavin 
korvauksin. 1.9.2020 otettiin käyttöön uuden Lääkärisopimuksen 2020-
2021 mukaiset säännöllisen työajan sijoittelun kokeilumääräykset. 
Hammaslääkäreiden iltavastaanottojen työvuoro kestää klo 20.00 asti, ja 
hammaslääkäreiden kliinistä työtä on tehty klo 19.30 asti. Loppuaika on 
käytetty kirjalliseen työhön ajalla klo 19.30-20.00. Hammaslääkärit ovat 
tehneet yhden iltavuoron viikossa 1.9.2020 alkaen. 
Toimenpidepalkkiokorvaus on ollut kaksinkertainen klo 17 jälkeen koskien 
myös osa-aikaisia. Hammaslääkäreillä on ollut mahdollisuus saada 
vapautus iltavuorosta joko terveydellisistä syistä lääkärintodistuksella tai 
henkilökohtaisista syistä; edellä mainituista syistä tulee keskustella oman 
esihenkilön kanssa. Vapautuspäätös on tehty määräajaksi. 
 
Lohjan ylihammaslääkäri Anna Ekdahl antoi saman sisältöisen vastauksen: 
Lohjalla tehdään laajennettua vastaanottoa uuden LS:n mukaisesti. Eli 
tehtäväkohtainen palkka nousee hammaslääkäreillä per kk tehtävien 
laajennetun vastaanoton iltojen määrien mukaan. Hoitajille on neuvoteltu 
vuosittain oma paikallinen sopimus (n. 20% lisäkorvaus ko iltatunneista). 
Meillä laajennettua tekevät käytännössä kaikki yli 50% työaikaa tekevät 
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hammaslääkärit. Käytännössä jokainen hammaslääkäri tekee noin 1-4 
laajennettua vastaanottovuoroa kuukaudessa (ei suunnitella 
päivystysviikoille ja kesäajalle). Meillä on nimetty kaksi viikonpäivää, johon 
laajennetun vastaanoton valinnan voi kohdentaa, ja vuoroja ei vaihdella 
vaan se on ja pysyy vakiona työvuorosuunnittelussa. Järjestely muuttui 
kalliiksi uuden LS:n voimaantulon myötä. 

 
Loppupäätelmä 
Laajennetun toiminnan aloittaminen vaatii paikallisneuvotteluja 
ammattiryhmiä edustavien luottamusmiesten kanssa. Johtuen voimassa 
olevan Lääkärisopimuksen määräyksistä työajan sijoittelun ja ilta-aikaan 
ajoittuvien työvuorojen määrän suhteen suun terveydenhuollon 
laajennetulla toiminnalla ei ole mahdollista korvata puuttuvaa 
työhuonekapasiteettia Naantalin hammashoitolassa kokonaisuudessaan. 
Koska perinteistä aamu- ja iltavuoroon jakautuvaa työtä ei ole mahdollista 
teettää, on laajennettu toiminta katsottava lähinnä potilaille tarjottavaksi 
lisäpalveluksi, mikä todennäköisesti tulisi omalta osaltaan lisäämään 
julkiseen suun terveydenhuoltoon hakeutuvien potilaiden määrää. 
Lääkärisopimuksen jatko 1.3.2022 alkaen on auki ja koska toiminta 
kokonaisuudessaan on siirtymässä Varsinais-Suomen hyvinvointialueen 
vastuulle 1.1.2023 alkaen, en näe järkevänä aloittaa toimintaa näin 
lyhyeksi ajaksi ottaen huomioon se, että alueen suurimmat toimijat Turku ja 
Salo ovat laajennetusta toiminasta kustannussyistä luopuneet.  
 

Esittelijä Perusturvajohtaja 
 

Päätösehdotus Sosiaali- ja terveyslautakunta antaa esittelyteksissä olevan 
lausunnon kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle vastauksena Anita Mäkilän 
valtuustoaloitteeseen ja toteaa, että ennen 
hyvinvointialueuudistusta ei ole perusteltua käynnistää suun 
terveydenhuoltohenkilöstön kanssa paikallisneuvotteluja 
työaikojen muuttamiseksi. 

  
Päätös Perusturvajohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
   
 
Kaupunginhallitus 17.01.2022 § 19      
     
 
 
 
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 
- Kaupunginvaltuusto merkitsee sosiaali-ja 
terveyspalveluiden  valtuutettu Anita Mäkilän ym. 
aloitteeseen antaman selvityksen tiedokseen. 
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- Valtuutettu  Anita Mäkilän ym.  aloite merkitään loppuun 
käsitellyksi. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
   
 
Kaupunginvaltuusto 31.01.2022 § 9        
1441/00.01.02.03/2021     
 
   
 

 
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee sosiaali-ja terveyspalveluiden  

valtuutettu Anita Mäkilän ym. aloitteeseen antaman 
selvityksen tiedokseen. 
 
Valtuutettu  Anita Mäkilän ym.  aloite merkitään loppuun 
käsitellyksi. 

  
Kaupunginvaltuusto Kaupunginhallituksen esitys hyväksyttiin. 
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Valtuutettu Anne Pentin ym. valtuustoaloite uimarantoja pilaavan levän kasvun 
estämiseksi 
 
Kaupunginvaltuusto 15.03.2021 § 25     

      

 

 

Valtuutettu Anne Pentti luki ja jätti valtuuston kokouksessa seuraavan 18 
valtuutetun allekirjoittaman aloitekirjelmän: 

”2000-luvulla on Naantalin kaupunginvaltuustossa tuotu esiin tarve 
Saaristomeren suojelutoimille. Kaupunginhallitus on viime vuonna 
talousarviokäsittelyn yhteydessä tehnyt pöytäkirjamerkinnän, jonka 
mukaan tämän vuoden kesäkuun loppuun mennessä selvitetään, miten ja 
millä taloudellisilla panostuksilla kaupunki voi edistää Saaristomeren 
pelastamista Naantalin alueella. Tuossa yhteydessä on nostettu esiin 100 
000 euron suuruinen summa. 

Me allekirjoittaneet ehdotamme, että vuoden 2022 talousarvioon merkitään 
tätä tarkoitusta varten tuo 100 000 euron summa, joka kohdennetaan 
seuraavassa esitetyllä tavalla: 

 

Mitä sadalla tuhannella eurolla saa? 

Pidä Saaristo Siistinä ry:n arvion mukaan sadalla tuhannella eurolla saa 
kaksi suurta laiturimallista 12 kuution vetoista septiasemaa, ja summa 
riittää vielä useammaksi vuodeksi näiden septiasemien ylläpitoonkin. Tällä 
tavoin saataisiin veneiden septitankkienjätteen vastaanottoverkosto 
Naantalin alueella parempaan kuntoon. 

 

Mitä vaikutuksia Saaristomeren tilaan tällä hankinnalla olisi? 

Yhden septiaseman yhden tyhjennysvälin määrä, eli 12 kuutiota 
käymäläjätettä sisältää kuusi kiloa fosforia ja 30 kiloa typpeä,jotka antavat 
kasvupotentiaalin 6 000 kilolle levää,jos ravinteet pääsevät sellaisenaan 
mereen. Muutaman vuoden mittaan voidaan estää tuo määrä 
moninkertaisesti, eli voimme estää kymmenien tuhansien uimarantojamme 
pilaavien leväkilojen kasvun. 
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Miten hanke toteutetaan? 

Toimeksianto voidaan antaa Pidä Saaristo Siistinä ry:lle, joka hankkii 
septiasemat, sijoittaa ne yhdessä sovittuihin, parhaiten veneilijöitä 
palveleviin paikkoihin Naantalin vesialueelle ja huolehtii asemien 
tyhjennyksestä. 

 

Mikä PSS ry? 

Pidä Saaristo Siistinä ry on valtakunnallinen ympäristöjärjestö, jonka 
pääpaikka on Turussa. Yhdistys on toiminut puhtaamman saariston 
puolesta vuodesta 1969 lähtien. PSS ry tekee konkreettista ja 
käytännönläheistäympäristöhuoltotyötä saaristossa ja rannoilla. Yhdistys 
rakentaa ja huoltaajätepisteitä, kuivakäymälöitäja imutyhjennyslaitteita 
sekä järjestää romun ja vaarallisen jätteen erilliskeräyksiä. PSS ry ylläpitää 
lähes 200 Roope-palvelupistettä ympäri maata. 

 

Yhdistyksen tekemä työ rahoitetaan 12 500 jäsenen jäsenmaksujen lisäksi 
ympäristöministeriöltä ja yhteistyökumppaneilta saatavalla tuella.” 

Päätös Valtuustoaloite merkittiin vastaanotetuksi. 

   

 

Kaupunginhallitus 22.03.2021 § 117     
      
 
 
  
Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen teknisille 

palveluille  valmisteltavaksi. Aloitteen vastuuvalmistelijaksi 
nimetään yhdyskuntatekniikan päällikkö Mika Hirvi. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
   
 
Tekninen lautakunta 24.11.2021 § 139      
     
 
 
 
Valmistelija Yhdyskuntatekniikan päällikkö Mika Hirvi 4.11.2021: 
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Naantalin kaupungilla on omituksessaan ja ylläpidettävänä venesatamien 
tai venesatamiin johtavien väylien yhteydessä sijaitsevat septi-asemat 
seuraavista kohteissa: 
 
 Rantakatu ns. merihuoltamon laituri 
 Kailo 
 Taimon ranta 
 Merimaskun Särkänsalmi (rakennettu 2020) 
 Rymättylän Kirkkolahti 
 Röölä 
 Matalahti (rakennetaan kesällä 2022) 

 
Kaikki em. septiasemat on liitetty viemäriverkostoon, joista jätevedet 
ohjautuvat aina Kakolan jäteveden puhdistamolle asti viemäriverkostoa 
pitkin.  Septiasemien käytöstä ei veloiteta veneilijöitä. 
 
Yhdyskuntatekniikan liikenneväylät ja venesatamat talousalueen 
tavoitteeksi teknisen lautakunnan talousarvioesityksessä on vuodelle 2022 
määritelty huvivenesatamien jätehuoltosuunnitelman laatiminen. 
Merenkulun ympäristönsuojelulaissa on määritelty, että ko. suunnitelma 
tulee laatia vuoden 2022 aikana. Lain mukaan jätteiden vastaanotto 
huvivenesatamassa tulee ainakin öljypitoisille jätteille, käymäläjätevesille, 
sekalaiselle yhdyskuntajätteelle ja vaarallisille jätteille. 
 
Mikäli suunnitelmaa laadittaessa todetaan, että nykyisten kiinteään 
viemäriverkostoon liitettyjen septiasemien lisäksi on perusteltu tarve 
täydentää verkostoa kelluvilla vesialueella sijaitsevilla septi-asemilla, niin 
yhteistyömahdollisuudet Pidä Saaristo Siistinä Ry:n kanssa selvitetään.  
Tarvittaessa vuoden 2023 talousarvioon esitetään tarvittava määräraha 
tätä toimintaa varten. 
 

Esittelijä                        Vs. Tekninen johtaja 
 

Päätösehdotus Tekninen lautakunta antaa kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle selostusosan mukaisen vastauksen 
valtuutettu Anne Pentin ym. valtuustoaloitteeseen 
uimarantoja pilaavan levän kasvun ehkäisemiseksi ja toteaa 
aloitteen loppuun käsitellyksi. 

  
Päätös Vs. Teknisen johtajan päätösehdotus hyväksyttiin. 
   
 
Kaupunginhallitus 20.12.2021 § 499      
     
 
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 
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- Kaupunginvaltuusto merkitsee teknisten palveluiden 
valtuutettu Anne Pentin ym. aloitteeseen antaman 
selvityksen tiedokseen. 
 
- Valtuutettu Anne Pentin ym. aloite merkitään loppuun 
käsitellyksi. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
   
 
Kaupunginvaltuusto 31.01.2022 § 10        
539/00.01.02.03/2021     
 
   
 
 

 
Esittelijä Kaupunginhallitus   

 
Päätösehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee teknisten palveluiden 

valtuutettu Anne Pentin ym. aloitteeseen antaman 
selvityksen tiedokseen. 
 
Valtuutettu Anne Pentin ym. aloite merkitään loppuun 
käsitellyksi. 

  
Kaupunginvaltuusto Kaupunginhallituksen esitys hyväksyttiin. 
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Valtuutettu Anne Pentin ym. valtuustoaloite Merimaskun kirkonkylän rannan 
pysäköinti- ja tapahtuma-alueesta 
 
Kaupunginvaltuusto 01.02.2021        
      
 

 
Valtuutettu Anne Pentti luki ja jätti valtuuston kokouksessa seuraavan 
valtuustoaloitteen:  
 

”Merimaskun kirkonkylän ranta-aluetta on viime vuoden 
aikana siivottu ja puustoa pensaikkoa onnistuneesti 
harvennettu. Kiitos siitä vapaaehtoisille merimaskulaisille ja 
Naantalin kaupungin viheryksikölle. 
 
Lisäksi kaupungin voimin on hienosti kunnostettu alueen 
pieni rantaraitti, jossa voi maisemien ihailun lisäksi levähtää 
penkille retkipöydän ääreen vaikkapa syömään eväitä. 
Lukuisten alueella viihtyvien harrastajakalastajien käyttöön 
kaupunki on asennuttanut rantaraitin varteen myös tukevan 
kalastuslaiturin. 
 
Idyllinen kirkonkylän ranta-alue on kuitenkin ahdas ja alue on 
pääosin yksityisessä omistuksessa. Entisen kaupan paikka, 
nykyinen avoin tontti, jolla voisi luontevasti pysäköidä tai 
järjestää tapahtumia, on yksityisen omistajan aloitteesta 
laitettu pysäköintikieltoalueeksi. Omistaja on halunnut 
rauhoittaa tonttinsa autoilta, sakkojen uhalla. 
 
Me allekirjoittaneet esitämme, että kaupunki neuvottelee 
tontin nykyisen omistajan kanssa sopimuksen, jolla kaupunki 
vuokraa entisen kaupan tontin kohtuullisella summalla 
pysäköintialueeksi sekä tapahtumien järjestämisalueeksi ja 
tasoittaa sekä kunnostaa sen kyseiseen toimintaan 
sopivaksi.” 

   
Kaupunginvaltuusto Valtuustoaloite merkittiin vastaanotetuksi. 
 
 
Kaupunginhallitus 08.02.2021 § 43     
      
 

 
 

Esittelijä Vs. Kaupunginjohtaja 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen  teknisille palveluille 
valmisteltavaksi. Aloitteen vastuuvalmistelijaksi nimetään 
yhdyskuntatekniikan päällikkö Mika Hirvi. 



 
Naantalin kaupunki Pöytäkirja 1/2022  40 
 
Kaupunginvaltuusto § 9 01.02.2021 
Kaupunginhallitus § 43 08.02.2021 
Tekninen lautakunta § 149 15.12.2021 
Kaupunginhallitus § 20 17.01.2022 
Kaupunginvaltuusto § 11 31.01.2022 

 
Päätös Vs. kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
 
 
Tekninen lautakunta 15.12.2021 § 149      
     
 
 
 
 
Valmistelija Yhdyskuntatekniikan päällikkö Mika Hirvi 3.12.2021: 

 
Merimaskun kirkonkylän ranta-alueella on yleinen alue tai yleisen alueen 
omainen alue vähentynyt viime vuosina kaupungin myytyä kunnantalon 
siihen liittyvineen alueineen sekä lossituvan. Lisäksi aikaisemmin rannassa 
toiminut kauppa on lopettanut toimintansa ja rakennukset purettu.  
 
Kaupungin omistuksessa ja hallinnassa Merimaskun kirkonkylän ranta-
alueella on vain Paltteentien, Kirkonsalmentien ja Kirkkomäenkujan 
katualueet sekä Rantapolku jatkeineen. Oheismateriaalina kartta, jossa on 
merkitty oranssilla kaupungin omistamat alueet 
 
Oheismateriaali: kartta 
 
Tapahtumien järjestäminen on edellyttänyt jo aikaisemminkin yksityisten 
maa-alueiden liittämistä tapahtuma-alueeksi, johon pääsääntöisesti 
maanomistajat ovat suhtautuneet myönteisesti. Kaupungilta on lupaa 
haettu vuosittain yhden tapahtuman järjestämiseen alueelle, joten ei 
vaikuta perustellulta hankkia erityistä aluetta tapahtumia varten kaupungin 
toimesta. 
 
Pysäköintipaikkojen lisäämiseksi on keskusteltu mahdollisuudesta 
vuokrata lisäaluetta Paltteentiehen liittyvästä LV-2 alueesta, joka on 
nykyinen puistomainen nurmipintainen alue viereisen taloyhtiön 
omistuksessa. Alueen kiinnostavuutta vähentää se, että osa nykyistä 
puistomaista nurmialuetta jouduttaisiin rakentamaan pysäköintipaikoiksi, 
jotka määrällisesti lisäisivät alueen pysäköintipaikkoja vain  5-8 
kappaleella. 
 
Entisen kaupan alueen kiinteistön omistajan kanssa on myös keskusteltu 
syksyllä 2021 mahdollisuudesta poistaa nykyiset pysäköintirajoitukset 
hiekkapintaiselta alueelta ja antaa alue kaupungille vuokralle yleiseen 
pysäköintiin. Kiinteistön omistaja on antanut jo aikaisemmin 
mahdollisuuden tehdä esityksiä alueen pysäköintikäyttöön ottamisesta 
myös rannan toimijoille, mutta ei kertomansa mukaan ole saanut asiasta 
yhtään konkreettista esitystä. 
 
Asemakaavan mukaiselle AL-1 tontille (entinen kaupan tontti) on 
myönnetty poikkeaminen asemakaavasta 30.10.2017, joka on kahden 
vuoden voimassaolon jälkeen rauennut. Poikkeaminen käsitteli mm. 
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liikerakennusvelvoitteen (30%) muuttamista mahdollisuudeksi, kerroslukua 
ja rantasaunan rakentamista. 
 
Tontin AL-1 omistaja on keskustelussa todennut ensisijaiseksi 
tavoitteekseen rakentaa kiinteistö ja hakea uudelleen poikkeamista 
asemakaavamääräyksistä tontilla. Tontin vuokraaminen lyhytaikaisesti 
kaupungille saattaisi tulla kysymykseen vuokrausehtojen ollessa 
hyväksyttävät. 
 
Kaupungin tulee omalla toiminnallaan  edistää asemakaavan toteuttamista. 
Tähän tavoitteeseen nähden on ristiriitaista pyrkiä muuttamaan 
asemakaavassa rakennusoikeutta noin 500 krs-m2 sisältävä alue 
pysäköintikäyttöön. Pysäköintikäyttöä voi kuitenkin perustella sillä, että 
alueella on kesäkaudella tarvetta lisätä pysäköintipaikkoja ja nykyinen tyhjä 
hiekkakenttä ei paranna taajamakuvaa. Mikäli alue haluttaisiin saada 
pysyvästi pysäköintikäyttöön, tulisi käynnistää asemakaavanmuutos ja 
hankkia tarvittavat alueet kaupungin omistukseen. 
 
Alueen kaduilla ei ole pysäköintirajoituksia, joten alueen kaduille voi 
pysäköidä, kunhan pysäköinti ei vaaranna turvallisuutta tai haittaa muuta 
liikennettä. 
 
Yhdyskuntatekniikka jatkaa neuvotteluja LV-2 alueen omistajan kanssa 
Paltteentien viereisen nurmipintaisen alueen osittaisesta vuokraamisesta 
pysäköintikäyttöön, joka toteutuessaan voisi olla myös pitkäaikainen 
ratkaisu kesäkauden pysäköintijärjestelyiden parantamisessa. Kevään 
2022 aikana selvitetään myös kiinteistön AL-1 omistajan kanssa 
mahdollisuudet käyttää entistä kaupan aluetta pysäköintialueena 
väliaikaisena ratkaisuna. 
 
 
 

Esittelijä Tekninen johtaja 
 

Päätösehdotus Tekninen lautakunta antaa kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle selostusosan mukaisen vastauksen 
valtuutettu Anne Pentin ym. valtuustoaloitteeseen 
Merimaskun kirkonkylän rannan pysäköinti- ja tapahtuma-
alueesta ja toteaa aloitteen loppuun käsitellyksi. 

  
Päätös Teknisen johtajan päätösehdotus hyväksyttiin. 
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Kaupunginhallitus 17.01.2022 § 20      
     
 
 
 
 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 
- Kaupunginvaltuusto merkitsee teknisten palveluiden  
valtuutettu Anne Pentin ym. aloitteeseen antaman 
selvityksen tiedokseen. 
 
- Valtuutettu Anne Pentin ym.  aloite merkitään loppuun 
käsitellyksi. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
   
 
Kaupunginvaltuusto 31.01.2022 § 11        
233/00.01.02.03/2021     
 
   

 
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee teknisten palveluiden  

valtuutettu Anne Pentin ym. aloitteeseen antaman 
selvityksen tiedokseen. 
 
Valtuutettu Anne Pentin ym.  aloite merkitään loppuun 
käsitellyksi. 

  
Kaupunginvaltuusto  Kaupunginhallituksen esitys hyväksyttiin. 
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Valtuutettu Anne Pentin ym. valtuustoaloite hyvin hoidettujen ja kunnossapidettyjen 
kotipihojen ja talojen palkitseminen 
 
Kaupunginvaltuusto 26.04.2021 § 53     
      

Valtuutettu Anne Pentti luki ja jätti valtuuston kokouksessa seuraavan 8 
valtuutetun allekirjoittaman aloitekirjelmän: 

 
”Kotipihatoimikunta on jo 1960-luvulta lähtien edistänyt puutarhojen ja 
pihojen hoitoa Naantalin kaupungin alueella. Kauniita ja hyvin hoidettuja 
pihoja on palkittu vuosittain. Periaatteena on ollut korostaa pihanhoidon 
pitkäjänteisyyttä. Samalla tavalla kuin pihat vaativat hoitoa ja ilahduttavat 
asukkaita, omistajia ja ohikulkijoita, myös talot kaipaavat huolenpitoa. 
Hyvin hoidetut kodit, taloyhtiöt ja yritysten rakennukset luovat mielikuvaa 
kaupungista, jossa asukkaat huolehtivat ympäristöstään ja 
omaisuudestaan. 
 
Me allekirjoittaneet ehdotamme, että Kotipihatoimikunnan arvokas työ 
laajennetaan kattamaan myös rakennusten hoito ja kunnossapito ja tämän 
myötä toimikunnan nimi muutetaan Kotipiha- ja talotoimikunnaksi. Pihojen 
lisäksi vuosittain tulisi palkita hyvin hoidettuja ja pitkäjänteisellä toiminnalla 
kunnossapidettyjä rakennuksia. 
 
Toimikunnan työn laajentaminen tuo myönteisellä tavalla asukkaiden ja 
kaupungissa vierailevien tietoisuuteen hienoja ja hyvin hoidettuja sekä 
omistajiensa vaalimia rakennuskohteita. Muutos kannustaa ja motivoi 
myös entistä paremmin erityisesti vanhojen rakennusten kunnossapitoon.” 
 
 

   
Kaupunginvaltuusto Valtuustoaloite merkittiin vastaanotetuksi. 
   
 
Kaupunginhallitus 10.05.2021 § 212     
      
 

 
Esittelijä    

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen  teknisten 

palvelujen valmisteltavaksi. Aloitteen vastuuvalmistelijaksi 
nimetään  kaupunginpuutarhuri Simo Saarinen.  
 
Valtuustoaloitteen käsittelyprosessi saa kestää korkeintaan 
yhden vuoden aloitteen jättämisestä lukien. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
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Tekninen lautakunta 18.01.2022 § 11      
     
 
 
 
 
Valmistelija Kaupunginpuutarhuri Simo Saarinen 4.1.2022 

 
Kotipihatoimikunta on käsitellyt kokouksessaan 24.5.2021 ehdotusta 
kotipihatoimikunnan nimenmuutosta kotipiha- ja talotoimikunnaksi ja 
toiminnan laajentamista kattamaan myös rakennusten hoito ja 
kunnossapito. Kotipihatoimikunta päätyi yksimielisesti kantaan, että pitkän 
perinteen omaavaa toimikunnan toimintatapaa ja nimeä ei pidä muuttaa, 
jotta mielikuva iloisin mielin käytävästä kilpailusta säilyy. 
 
Alla ote kotipihatoimikunnan pöytäkirjasta 24.5.2021, asia 5 
 
”Valtuutettu Anne Pentin ym. valtuustoaloite hyvin hoidettujen ja 
kunnossapidettyjen kotipihojen ja talojen palkitseminen 
Kaupunginvaltuusto 26.04.2021 § 53 
 
Keskusteltiin valtuustoaloitteesta 
Virallisen vastineen aloitteeseen toimittaa kaupunginpuutarhuri Simo 
Saarinen. 
 
Vilkkaassa keskustelussa todettiin tyytyväisyydellä kotipihatoiminnan 
saaneen positiivista huomiota aloitteen osalta. 
Aloitteeseen liittyen kerrattiin kotipihatoimikunnan historiaa ja pihojen 
arvostelukriteereitä. 
 
Naantalin kotipihatoimikunnan on kaupunginhallituksen asettama 
toimikunta, jonka tehtäväksi on annettu kotipihakilpailun järjestäminen sekä 
parhaiden pihojen palkitseminen.  
 
Kilpailuja on Naantalissa järjestetty vuodesta 1967 alkaen. 
Kotipihatoimikunta on toiminut samalla nimellä ja samoin periaattein jo yli 
50 vuoden ajan. Vain kerran, säästösyistä vuonna 1992, on kilpailu jäänyt 
järjestämättä.  
 
Alun perin toiminnan ja kilpailut Naantalissa aloitti pitkäaikainen 
kaupunginpuutarhuri Olavi Hinkkanen. Käsitteinä nimet kotipihakilpailu ja 
kotipihatoimikunta ovat ainakin pidempään Naantalissa asuneille tuttuja, ja 
kilpailu saa edelleen vuosittain paikallista näkyvyyttä mediassa. 
 
Alusta asti pihojen arvioinnissa on käytetty kriteereinä Puutarhaliiton 
laatimia valtakunnallisia yhteisiä arvosteluperiaatteita, joista tärkein on 
yleisvaikutelma. Yksityiskohtaisemmin eriteltynä yleisvaikutelman 
muodostavat tontin tarkoituksenmukainen käyttö, pihan yhteensopivuus 
rakennusten ja ympäristön kanssa, järjestys ja siisteys, istutukset ja 



 
Naantalin kaupunki Pöytäkirja 1/2022  45 
 
Kaupunginvaltuusto § 53 26.04.2021 
Kaupunginhallitus § 212 10.05.2021 
Tekninen lautakunta § 11 18.01.2022 
Kaupunginhallitus § 32 24.01.2022 
Kaupunginvaltuusto § 12 31.01.2022 

viljelykset, aidan tai muun rajauksen siisteys ja tarkoituksenmukaisuus 
sekä rakennusten kunto. 
 
Rakennusten ja piharakenteiden osalta kaupungin ympäristö- ja 
rakennuslautakunta suorittaa vuosittain maankäyttö- ja rakennuslaissa 
tarkoitettua ympäristön hoidon valvontaa. Siinä tarkastetaan, että 
rakennettu ympäristö on rakennusluvan mukaisessa käytössä ja siistissä 
kunnossa. Huomiota kiinnitetään paitsi rakennusten julkisivuihin, myös 
ympäristöön olennaisesti vaikuttaviin ulkovarastoihin ja muihin rakenteisiin. 
 
Käydyssä keskustelussa todettiin, että kotipihatoimikunta ottaa jo nyt 
pihojen arvostelussa huomioon rakennusten ja rakenteiden kunnon ja 
yleisilmeen. Kotipihatoimikunnan pihakäynnit eivät ole tarkastustoimintaa, 
vaan tutustumista pihaan.  
 
Yksimielisesti toimikunnan kanta oli, että pitkän perinteen omaavaa 
toimikunnan toimintatapaa ja nimeä ei pidä muuttaa, jotta mielikuva iloisin 
mielin käytävästä kilpailusta säilyy. ” 
 
 
 
 

Esittelijä Tekninen johtaja 
 

Päätösehdotus Tekninen lautakunta antaa kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle selostusosan mukaisen vastauksen 
valtuutettu Anne Pentin ym. valtuustoaloitteeseen hyvin 
hoidettujen ja kunnossapidettyjen kotipihojen ja talojen 
palkitsemisesta ja toteaa aloitteen loppuun käsitellyksi. 

  
Päätös Teknisen johtajan päätösehdotus hyväksyttiin. 
   
 
Kaupunginhallitus 24.01.2022 § 32      
     
 
 
 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

- merkitsee teknisten palvelujen valtuutettu Anne Pentin ym. 
aloitteeseen antaman selvityksen tiedokseen ja saattaa sen 
valtuuston tietoon. 
- ehdottaa valtuustolle, että valtuutettu Anne Pentin ym. 
aloite merkitään loppuun käsitellyksi. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
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Kaupunginvaltuusto 31.01.2022 § 12        
857/00.01.02.03/2021     
 
   
 
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee teknisten palveluiden  

valtuutettu Anne Pentin ym. aloitteeseen antaman 
selvityksen tiedokseen. 
 
Valtuutettu Anne Pentin ym.  aloite merkitään loppuun 
käsitellyksi. 

  
Kaupunginvaltuusto  Kaupunginhallituksen esitys hyväksyttiin. 
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Valtuutettu Elina Mälkiän ym. valtuustoaloite purjevenelaiturin rakentamisesta 
Naantalin salmeen 
 
Kaupunginvaltuusto 26.04.2021 § 52     
      
   
 Valtuutettu Elina Mälkiä luki ja jätti valtuuston kokouksessa seuraavan 5 

valtuutetun allekirjoittaman aloitekirjelmän: 
 
”Naantalilla on yksi Suomen viehättävämmistä venemarinoista 
ainutlaatuisen ja pittoreskin vanhan kaupungin ja luostarikirkon kupeessa. 
Siksi onkin erittäin harmillista, että vain moottoriveneilijät ja pienillä 
purjeveneillä liikkuvat veneilijät pääsevät nauttimaan 
ravintolarannastamme, sillä sillat joka suunnassa estävät isompien, yli 16 
metriä korkeiden purjeveneiden pääsyn vierasvenesatamaan. Tämän 
ongelman tähden suunnitellaan jopa läppäsillan rakentamista 
Särkänsalmeen, mikä on herättänyt suurta huolta saariston asukkaiden 
keskuudessa. 
 
Naantalin salmesta poistettiin tänä keväänä 16,5 metrin korkeudella 
roikkuva sähkölinja, joka mahdollistaa keskikokoisten ja suurten 
purjeveneiden pääsyn lähemmäs Ukkopekan siltaa. Ei vain ole paikkaa, 
minne voisi rantautua. Leirintäalueen ja vanhan saharannan välissä olisi 
tilaa ja mahdollisuus rakentaa laituri tai laitureita purjeveneitä varten, 
kävelymatkan päähän keskustan ja rannan palveluista. Lisäksi laituri toisi 
vierasvenesatamana toimiessaan lisää majoituskapasiteettia leirintäalueen 
yhteyteen. Kun käyttäjiä saataisiin lisää, edellytykset muiden palvelujen 
tarjonnan lisäämiseen paranevat. Näin myös ainutlaatuisella paikalla 
sijaitsevaa leirintäaluettamme voitaisiin kehittää monipuolisempaan ja 
tasokkaampaan suuntaan. Naantali on merellinen purjehdus- ja 
matkailukaupunki, joten olisi hienoa, että voisimme vastaanottaa kesäisin 
purjehtijoita koko Itämeren alueelta. Välttämättä läppäsiltaa ei tarvittaisi 
lainkaan, kun Naantalin keskusta, ravintolaranta ja Muumimaailmakin 
olisivat kaikenlaisten veneiden ja veneilijöiden saavutettavissa. 
 
Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että Naantalin kaupunki selvittää 
mahdollisuudet rakentaa joko kaupungin toimesta, tai yhteistyössä 
yksityisen toimijan kanssa, Naantalin salmeen laiturin purjeveneilijöitä 
varten, ja ryhtyy toimenpiteisiin sen toteuttamiseksi. Tavoiteaikatauluksi 
tulisi asettaa kesän 2022 asuntomessut.” 
 

   
Kaupunginvaltuusto Valtuustoaloite merkittiin vastaanotetuksi. 
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Kaupunginhallitus 10.05.2021 § 211     
      
 
 

 
Esittelijä   Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen  teknisten 

palvelujen valmisteltavaksi. Aloitteen vastuuvalmistelijaksi 
nimetään  yhdyskuntatekniikan päällikkö Mika Hirvi. 
 
Valtuustoaloitteen käsittelyprosessi saa kestää korkeintaan 
yhden vuoden aloitteen jättämisestä lukien. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
   
 
Tekninen lautakunta 18.01.2022 § 12      
     
 
 
 
 
Valmistelija Yhdyskuntatekniikan päällikkö Mika Hirvi 28.12.2021: 

 
Naantalin Aukon vesialueelle eli myös Vanhankaupungin rantaan johtavat 
veneväylien vapaata korkeutta rajoittavat maantieliikenteen sillat. 
Merimaskun Kirkonsalmen alikulkukorkeus on 16 m, Särkänsalmen sillan 
16.5 metriä Ja Ukkopekan sillan 11 metriä. 
 
Viimeksi ns. Särkänsalmen läppäsiltaa on käsitelty Luonnonarvojen ja 
varojen vaihemaakuntakaavassa, jonka maakuntahallitus kokouksessaan 
18.10.2021 hyväksyi. Kaavasta on jätetty neljä valitusta, joista kaksi koski 
Särkänsalmea eli veneilyn runkoväylämerkintää Omenaistenaukolta 
Askaistenlahdelle ja Naantalin Vanhan kaupungin satamaan. Runkoväylä 
toteuttaminen edellyttää 18-20 metrin kulkukorkeutta, joka ei nykyisin 
toteudu. Naantalin kaupunginhallitus on lausunnoissaan puoltanut 
runkoväylän ulottamista Naantalin vanhan kaupungin rantaan. 
 
Naantalin kaupungilla on omistuksessaan Naantalin sataman ja 
Ukkopekan sillan välinen ranta-alue poikkeuksena Kopenkatu 6 
osoitteessa sijaitseva yksityinen kiinteistö. Kaupunki on vuokrannut 
Naantalin Matkailulle Kuparivuoren leirintäalueen maa-alueen, johon 
sisältyy rantaviivaa noin 230 metriä. Naantalin salmen ylittää kaksi 
sähkölinjaa, joiden alikulku korkeudet ovat 19 ja 17 metriä. 
 
Oheismateriaali: kartta Naantalin salmen alueesta 
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Leirintäaluetta ylläpitävä Naantalin Matkailu pyrkii kehittämään 
ensisijaisesti alueen nykyisiä palveluita kuten majoitusrakennuksia, ns. 
caravanpaikkoja ja palvelurakenteita. Tässä vaiheessa yhtiöllä ei ole 
mahdollista toteuttaa veneilijöitä palvelevaa laituria. 
 
Naantalin Vierasvenesatama Oy on kehittänyt Vanhakaupungin rannan 
vierasvenesatamaa vuodesta 2015 alkaen. Tästä osoituksena satamalle 
myönnettiin vuoden vierasvenesatama 2018 palkinto. Keskusteluissa 
Naantalin vierasvenesataman ylläpitäjän kanssa on käynyt selväksi, että 
he eivät ole kiinnostuneita laajentamaan toimintaansa leirintäalueen 
läheisyyteen eli ns. Humaliston alueelle. 
 
Kaupunki on viimevuosina tehnyt sopimuksia, jossa vierasveneille 
suunnattuja satamia on siirretty yksityisille toimijoille tukemaan rannan 
muuta yritystoimintaa. Yksityisellä toimijoilla on näin paremmat 
mahdollisuudet palveluiden tuottamiseen vierasveneilijöille. Näin on 
toimittu Vanhakaupungin rannassa, Merimaskussa ja Teersalossa.  Edellä 
mainitun toimintavan perusteella kaupungin tulisi olla pidättyväinen uusien 
vieraslaitureiden tai vierasvenesatamien rakentamisessa. 
 
Humaliston alueelle laadittiin 2000-luvulla asemakaavaa, jossa rantaan 
suunniteltiin purjelaivalaituri ja mahdollisesti myös isommille purjealuksille 
soveltuvaa laituri. Asemakaavaa ei kuitenkaan hyväksytty. Ranta-alueelle 
on sijoittunut lyhytaikaisella vuokrasopimuksella purjelaiva laitureineen. 
Muilta osin maankäyttö on jäsentymätöntä.  Humaliston puoleinen 
rakentamaton ranta-alue ei vastaa nykytilanteessa odotuksiin, joita 
vieraslaiturin tai vierasvenesataman ympäristöön kohdennetaan. Näin ollen 
veneilijöiden määrä jäisi todennäköisesti alueella hyvin vähäiseksi ja 
pahimmillaan vierailukokemus Naantalissa voisi kääntyä negatiiviseksi 
puutteellisen palvelun ja ympäristön keskeneräisyyden vuoksi. Mahdollisen 
vieraslaiturin sijoittamista Humaliston alueelle tuleekin tutkia ja selvittää 
alueen tulevan maankäytön suunnitellun ja asemakaavoituksen 
yhteydessä. 
 
Tulevan kesän asuntomessuille on mahdollisuus tulla myös 
korkeamastoisella veneellä kiinnittäytymällä Luonnonmaan länsiosassa 
sijaitsevaan Kultaranta marinaan. 
 

Esittelijä Tekninen johtaja 
 

Päätösehdotus Tekninen lautakunta antaa kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle selostusosan mukaisen vastauksen 
valtuutettu Elina Mälkiän ym. valtuustoaloitteeseen 
purjevenelaiturin rakentamisesta Naantalin salmeen toteaa 
aloitteen loppuun käsitellyksi. 

  
Päätös Teknisen johtajan päätösehdotus hyväksyttiin. 
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Kaupunginhallitus 24.01.2022 § 33      
     
 
 
 
 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

- merkitsee teknisten palvelujen valtuutettu Elina Mälkiän ym. 
aloitteeseen antaman selvityksen tiedokseen ja saattaa sen 
valtuuston tietoon. 
- ehdottaa valtuustolle, että valtuutettu Elina Mälkiän ym. 
valtuustoaloite merkitään loppuun käsitellyksi. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
   
 
Kaupunginvaltuusto 31.01.2022 § 13        
856/00.01.02.03/2021     
 
   
 
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee teknisten palveluiden  

valtuutettu Elina Mälkiän ym. aloitteeseen antaman 
selvityksen tiedokseen. 
 
Valtuutettu Elina Mälkiän ym.  aloite merkitään loppuun 
käsitellyksi. 

  
Kaupunginvaltuusto  Kaupunginhallituksen esitys hyväksyttiin. 
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Kaupunginvaltuusto § 14 31.01.2022 

 

Valtuutettu Mikko Rönnholmin ym. valtuustoaloite Naantali-Raisio välisen tien 
rakentamisen kiirehtimiseksi tehokkaalla edunvalvonnalla 
 
Kaupunginvaltuusto 31.01.2022 § 14        
147/00.01.02.03/2022     
 
   

Valtuutettu Mikko Rönnholm luki ja jätti seuraavan 2 valtuutetun 
allekirjoittaman valtuustoaloitteen:  
 
”Tänään 31.1.2022 Turun Sanomissa uutisoidaan, että Naantalin kaupunki 
viitta kintaalla Väyläviraston päätöksiin.   
 
”Naantalin kaupunginjohtaja Laura Leppänen (sit) ei ole huolissaan siitä, 
että Väylävirasto ei ottanut Raision ja Naantalin välisen E18-tieosuuden 
parantamista investointiehdotukseensa vuosille 2022–2029. Leppäsen 
mukaan ehdotus on vain virkamiesten aikaansaannos, joka korjaantuu 
poliittisilla päätöksillä, kun hanke on kypsä. 
 
– Tieparannus on kerta kaikkiaan pakko toteuttaa. Sille ei ole vaihtoehtoja, 
paaluttaa Leppänen viitaten Suomen EU:lle antamaan sitoutumukseen 
Europan laajuisen ydintieverkon (TEN-T) saattamisesta kuntoon Suomen 
päässä vuoteen 2030 mennessä. Naantalin ja Raision välisen osuuden on 
odotettu olevan valmis toteutettavaksi vuonna 2025.” 
 
Niin se on, että pakko olisi toteuttaa, mutta ei vaan siksi, että se on osa 
TEN-T verkkoa 
vaan siksi, että sen toteuttaminen on turvallisuuden, liikenteen sujuvuuden 
ja liikennetalouden kannalta perusteltua. Naantalin kehityksen kannalta 
tienparannus on välttämätön edellytys, jotta Naantaliin on helppo tulla. 
Aivan erityisesti sujuvaa turvallista liikennettä tarvitsevat naantalilaiset, 
joista monet käyttävät tietä päivittäin.    
 
Naantali asenne on ikävä kyllä ole pelkästään kintaalla viittaamista vaan se 
on ollut kintaiden iskemistä  tiskiin; 
Kun olemme kiirehtineet edunvalvontatoimenpiteitä menneinä vuosina 
edellisen kaupunginjohtajan aikana, meille vastattiin, että pidä keikuttaa 
venettä eikä ärsyttää virkamiehiä.   
Nyt kaupunginjohtaja ylenkatsoo virkamiesten toimet ja  luottaa poliittisiin 
päättäjiin. 
 
Mielestämme tarvitaan  - ei joko tai vaan sekä että -Mielestämme pitää 
hoitaa asiallisesti virkamiesyhteistyötä ja samanaikaisesti on asia tuotava 
kaikissa mahdollisissa tilanteissa päätöksentekijöille tiedoksi. 
 
Siksi ehdotamme: 
 
Naantali laatii pikaisesti oman edunvalvontasuunnitelman, jossa 
seikkaperäisesti ja asiallisesti perustellaan Naantali Raisio välin 
kiireellisyyttä liikennetaloudellisin laskelmiin vedoten ja 
liikenneturvallisuuden merkitystä korostaen. 
Tämän suunnitelman laatiminen edellyttää, että hankitaan suunnitelman 
laatimista avustamaan liikenneasioita tunteva ulkopuolinen taho.” 
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Päätös Valtuustoaloite merkittiin vastaanotetuksi. 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 1, § 2, § 4, § 5, § 6, § 7, § 8, § 9, § 10,  
§ 11, § 12, § 13, § 14 
 
Muutoksenhakukielto 

 
Päätöksestä ei saa tehdä kuntalain 136 §:n mukaan 
oikaisuvaatimusta eikä kunnallisvalitusta, koska päätös koskee 
vain valmistelua tai täytäntöönpanoa.
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 3 
 
Valitusosoitus 

 
Pöytäkirja on pidetty yleisesti nähtävänä kaupungin verkkosivuilla 
08.02.2022 . 
 

Kunnallisvalitus 
Päätökseen voidaan hakea muutosta kirjallisella valituksella. 
 
- valitusaika 30 päivää 
 
- valitusviranomainen:  
 

Turun hallinto-oikeus 
Postiosoite: PL 32, 20101 Turku 
Käyntiosoite: Yliopistonkatu 34, 20100 Turku 
Käyntiosoite: Sairashuoneenkatu 2–4, 20100 Turku 
 
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja 
erityistuomioistuinten asiointipalvelussa osoitteessa 
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. 

 
Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan vii-
meisenä päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä. 
 
Tuomioistuinmaksulain (1455/2015) nojalla valituksen käsittelystä hallin-
to-oikeudessa perittävä oikeudenkäyntimaksu on 260 euroa. Mikäli hal-
linto-oikeus muuttaa valituksenalaista päätöstä muutoksenhakijan 
eduksi, oikeudenkäyntimaksua ei peritä. Maksua ei myöskään peritä 
eräissä asiaryhmissä eikä myöskään mikäli asianosainen on muualla 
laissa vapautettu maksusta. Maksuvelvollinen on vireillepanija ja maksu 
on valituskirjelmäkohtainen. 
 
Valitusaika alkaa päätöksen tiedoksisaannista. 
 
Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta 
näytetä, seitsemän päivän kuluttua siitä, kun päätöstä koskeva 
pöytäkirjanote on lähetetty hänelle kirjeellä. Käytettäessä sähköistä 
tiedoksiantoa katsotaan asianosaisen saaneen tiedon päätöksestä 
kolmantena päivänä viestin lähettämisestä. 
 
Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän 
päivän kuluttua siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä 
tietoverkossa. 
 
Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen 
päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai 
juhannusaatto tai arkilauantai, valituksen saa tehdä ensimmäisenä 
arkipäivänä tämän jälkeen. 
 
Valituskirjassa on ilmoitettava  
 
- valittajan nimi, ammatti, asuinkunta ja postiosoite 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet
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- päätös, johon haetaan muutosta 
 
- miltä osin päätöksestä valitetaan ja muutos, joka siihen vaaditaan 

tehtäväksi 
 
- muutosvaatimuksen perusteet.  
 
Valituskirja on valittajan tai valituskirjan muun laatijan omakätisesti 
allekirjoitettava. Jos ainoastaan laatija on allekirjoittanut valituskirjan, 
siinä on mainittava myös laatijan ammatti, asuinkunta ja postiosoite.  
 
Valituskirjaan on liitettävä päätös, josta valitetaan, alkuperäisenä tai 
viran puolesta oikeaksi todistettuna jäljennöksenä sekä todistus siitä 
päivästä, josta valitusaika on luettava.  
 
Valituskirjat on toimitettava valitusviranomaiselle ennen valitusajan 
päättymistä. Omalla vastuulla valitusasiakirjat voi lähettää postitse tai 
lähetin välityksellä. Postiin valitusasiakirjat on jätettävä niin ajoissa, että 
ne ehtivät perille ennen valitusajan päättymistä. 


